
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 11/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 282/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Σύσταση εισηγητικής επιτροπής για την 
προσαρμογή  των καταστατικών των 
δημοτικών επιχειρήσεων στις διατάξεις 
του νέου Κ.Δ.Κ. και για την αναγκαιότητα 
ή μη συγχώνευσης ή λύσης τους. 

 
       Σήμερα 7 Μαϊου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 3-5-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Δ. Δάσκαλος Μ. Σουμελίδης Σ. Διαμαντής 
2. Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης Ι. Καπετανίδης 
3. Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης  
4. Π. Παυλίδης   Απόντες Πρόεδροι 
5. Π. Τσαπαρόπουλος   Τοπικών Συμβουλίων 
6. Σ. Μηλιόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Ν. Μωυσιάδης   Η. Σοφιανίδης 
8. Α. Δελαβερίδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α.  Τσιάρας   Π. Πιτούλιας 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Β. Ρήσσου 
12. Κ. Συμεωνίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Μ. Τρανίδης    
14. Α. Παπαστεργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης 

συζήτηση προσήλθε ο κ. Ν. Μωυσιάδης και 
αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 277/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ. Κάκαρης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 280/2007 
απόφασης προσήλθε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης. 

15. Γ. Κάκαρης 
16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Χ. Γεωργιάδης 
18. Σ. Παναγιωτίδης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Μ. Σακαλής 
21. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 281/2007 

απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 282/2007 
απόφασης προσήλθε ο κ. Σ. Παναγιωτίδης και 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 283/2007 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ι. 
Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης. 

22. Ε. Γουναράς 
23. Ι. Καλαϊτζίδης 
24. Γ. Ορφανιδης 

   

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 2-5-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής:  

Ο νέος δημοτικός και κοινοτικός κώδικας (Δ.Κ.Κ.), στο άρθρο 269 παρ.2 
προβλέπει ότι υφιστάμενες αμιγείς επιχ/σεις του άρθρου 277 του π.δ. 410/1995 είναι 
δυνατό να συγχωνευθούν έως 31/12/2007 κατά τα οριζόμενα στο άρθρο 263 του 
Δ.Κ.Κ. 

Στην παρ.3 του άρθρου 269 του Δ.Κ.Κ. προβλέπεται ότι με απόφαση του 
δημοτικού συμβουλίου και με βάση υφιστάμενες ανάγκες του οικείου ΟΤΑ και των 
νομικών του προσώπων μπορεί να μεταφερθεί πλεονάζον προσωπικό των 
συγχωνευμένων επιχειρήσεων ανεξαρτήτως ειδικότητας και χωρίς αίτησή του σε 
αντίστοιχες υπηρεσίες αυτού ή των νομικών του προσώπων, αρκεί να απασχολούνται 
στις επιχειρήσεις με σχέση εργασίας αορίστου χρόνου μέχρι 31/12/2005. 

Αυτήν τη χρονική περίοδο ο Δήμος Βέροιας έχει έντεκα δημοτικές επιχειρήσεις: 
1. Δημοτική Επιχείρηση Τουριστικής Ανάπτυξης « Ο Ξένιος Δίας» 
2. Δημοτική Επιχείρηση Τοπικής Πολιτιστικής Κοινωνικής Ανάπτυξης Δήμου 

Βέροιας (ΔΕΤΟΠΟΚΑ) 
3. Δημοτική Επιχείρηση «Δημοτικό Περιφερειακό Θέατρο Βέροιας»(ΔΗΠΕΘΕ) 
4. Δημοτική Επιχείρηση Επικοινωνίας, Πληροφόρησης και Δημοσιότητας 

«Ίριδα» 
5. Δημοτική Επιχείρηση «Κέντρο Πολιτιστικών Πρωτοβουλιών και 

Επικοινωνίας ΟΤΑ» (ΚΠΠΕ) 
6. Δημοτική Επιχείρηση Εξόρυξης, Κοπής και Επεξεργασίας Μαρμάρου. 
7. Δημοτική Επιχείρηση Κέντρο Μέριμνας Ατόμων με Ειδικές Δεξιότητες 

(ΚΕΜΑΕΔ) 
8. Δημοτική Επιχείρηση Εληάς και Αναψυκτήρια 
9. Δημοτική Επιχείρηση Τεχνικών Έργων Δήμου Βέροιας «Ήφαιστος» 
10. Δημοτική Επιχείρηση Δημοτικός Αθλητικός Οργανισμός Δήμου Βέροιας 
11. Δημοτική Επιχείρηση Γραφείο Τελετών Δήμου Βέροιας. 

 
ΣΗΜΕΡΙΝΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΤΩΝ ΔΗΜΟΤΙΚΏΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ 

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Τουριστικής Ανάπτυξης « Ο Ξένιος Δίας». 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σύμφωνα με το καταστατικό της επιχείρησης όπως αυτό περιγράφεται 
στο ΦΕΚ σύστασης της (ΕτΚ τεύχος Β, 18/15.1.2002), οι στόχοι της 
είναι επιγραμματικά.  
 Η εκπόνηση και υλοποίηση μελετών και προγραμμάτων με σκοπό 

την ενδυνάμωση του τουριστικού ρεύματος – συνεργασία με ιδιώτες. 
 Προβολή των τουριστικών ενδιαφερόντων με χρήση διαφόρων 

μέσων. 
 Λειτουργία κέντρου και σημείων τουριστικής πληροφόρησης 
 Συμμετοχή σε εθνικά και διεθνή δίκτυα ανάλογου σκοπού. 
 Ανάπτυξη και λειτουργία χώρων προσφοράς τουριστικών 

υπηρεσιών. 
Σημερινή 
κατάσταση 

Σήμερα το κέντρο τουριστικής πληροφόρησης που βρίσκεται στην 
οδό Βερόης 2 είναι κλειστό. Σύμφωνα μάλιστα με το πρωτόκολλο 
συνεργασίας μεταξύ Δήμου Βέροιας, ΔΕΤΟΠΟΚΑ, Λαογραφικού 
Συλλόγου Βλάχων ο χώρος όπου σήμερα λειτουργεί το κέντρο, πρέπει 
να αποδοθεί στο λαογραφικό σύλλογο βλάχων στις  2.1.2008. Έτσι το 
μοναδικό σημείο τουριστικής πληροφόρησης που θα απομένει είναι 
το περίπτερο που βρίσκεται στην περιοχή του Μπάσκετ.  



Σε ότι αφορά την λειτουργία της επιχείρησης αυτή σήμερα 
περιορίζεται στην κυκλοφορία εντύπων και την συμμετοχή της 
περιοδικά σε εκθέσεις τουριστικού ενδιαφέροντος.    
Διοικητικά η οργάνωσή της δεν της επιτρέπει να ανταποκριθεί στις 
καταστατικές της υποχρεώσεις. 

Οικονομική 
θέση της 
επιχείρησης 

Στις 31.12.06 οι υποχρεώσεις της επιχείρησης ανέρχονταν σε 
28.689,99 €.. Οι πόροι της επιχείρησης προέρχονται αποκλειστικά 
από το δήμο στα πλαίσια προγραμματικής σύμβασης που έχει ισχύ για 
τα έτη 2006-2008. Ειδικά για το έτος 2007 προβλέπεται η διάθεση 
από το δήμο προς την επιχείρηση ποσού 215.000,00 €. 

Προσωπικό Απασχολεί συνολικά πέντε άτομα από τα οποία ένα είναι με σύμβαση 
αορίστου χρόνου τα υπόλοιπα είναι με επιδοτούμενα προγράμματα 
(δύο ΝΘΕ και δύο ΑΜΕΑ). Για δύο από τους εργαζόμενους με 
επιδοτούμενα προγράμματα έχει εκδοθεί από πρωτοβάθμιο 
δικαστήριο απόφαση για την μετατροπή των συμβάσεων τους σε 
συμβάσεις αορίστου χρόνου. Εκτιμάται ότι και οι υπόλοιποι 
εργαζόμενοι θα ακολουθήσουν τη δικαστική οδό για την μετατροπή 
των συμβάσεων τους σε συμβάσεις αορίστου χρόνου. 
Κανένας από τους εργαζομένους δεν έχει οποιεσδήποτε σπουδές που 
να έχουν συνάφεια με τον τουρισμό. Η εργαζόμενη με σύμβαση 
αορίστου χρόνου είναι φοιτήτρια στο ΕΑΠ στη σχολή διοίκηση 
επιχειρήσεων, οι υπόλοιποι. Είναι απόφοιτοι ΔΕ. 

Εκτιμήσεις Τα διατιθέμενα ποσά προς την επιχείρηση δεν δικαιολογούνται από το 
παραγόμενο από την αυτήν έργο. Δεν έχει τη στελέχωση που 
απαιτείται. Η τεχνογνωσία για την ανάληψη πρωτοβουλιών για 
εκπόνηση και υλοποίηση προγραμμάτων τουριστικής ανάπτυξης είναι 
ανύπαρκτη.  
Τα αντικείμενα της επιχείρησης μπορούν να εξυπηρετηθούν από μια 
άλλη επιχείρηση αν οι σκοποί της επιχείρησης όπως περιγράφονται 
στο καταστατικό της, αποτελέσουν τμήμα καταστατικού μιας άλλης 
επιχείρησης.  
Σε κάθε περίπτωση ο τομέας του τουρισμού πρέπει να ενισχυθεί 
τουλάχιστον με  ένα στέλεχος με ειδικότητα στον τουριστικό τομέα, 
με αποκλειστικό αντικείμενο την διαμόρφωση και υλοποίηση μιας 
πολιτικής τουριστικής προβολής της περιοχής.  

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Τοπική Πολιτιστικής Κοινωνικής 
Ανάπτυξης Δήμου Βέροιας (ΔΕΤΟΠΟΚΑ). 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σύμφωνα με το ΦΕΚ σύστασης της επιχείρησης αλλά και τις 
τροποποιήσεις που έχουν γίνει κατά διαστήματα στους σκοπούς της, 
σήμερα οι τομείς δραστηριοτήτων της είναι οι ακόλουθοι. 
 Πολιτιστικές δραστηριότητες (εκπαίδευση – εκδηλώσεις) 
 Κοινωνική προστασία 
 Κατασκευή και λειτουργία χώρων στάθμευσης.   

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση λειτουργεί και εκπληρώνει τους σκοπούς που 
προβλέπονται από τους καταστατικούς σκοπούς της. 

Οικονομική 
κατάσταση 

Αν και το 2006 έλαβε 301.000 € λιγότερα από τα προϋπολογισθέντα 
στον δικό της προϋπολογισμό από το Δήμο, και αφού ο δήμος 
ανέλαβε να της αποδώσει με τη μορφή οφειλών μέρος αυτών ήτοι 
101.000 €, δεν παρουσίασε ζημίες από τη χρήση του 2006.  

Προσωπικό Στην επιχείρηση σήμερα απασχολούνται 10 εργαζόμενοι με 



συμβάσεις ΙΔΑΧ. Όλοι οι άλλοι απασχολούνται με συμβάσεις ΙΔΟΧ, 
ενώ βρίσκεται σε εξέλιξη προκήρυξη για την πρόσληψη επτά νέων 
εργαζομένων με συμβάσεις ΙΔΑΧ.  

Εκτιμήσεις  Από τους οριζόμενους στο καταστατικό της επιχείρησης σκοπούς 
αυτοί προσιδιάζουν σε κοινωφελή επιχείρηση. Οικονομικά είναι 
εύρωστη και διαθέτει τεχνογνωσία σε σχέση με το σχεδιασμό και τα 
διαχείριση κοινοτικών προγραμμάτων. Δραστηριοποιείται τόσο στον 
τομέα του πολιτισμού, όσο και στον τομέα της κοινωνικής 
προστασίας.  
Σύμφωνα με τα οριζόμενα στο νέο ΔΚΚ η κατασκευή και λειτουργία 
χώρων στάθμευσης πρέπει να αφαιρεθεί από τους καταστατικούς της 
σκοπούς, χωρίς ωστόσο να προκύπτει πρόβλημα σε ότι αφορά τη 
διαχείριση του χώρου στάθμευσης του ΧΤ. Ο συγκεκριμένος χώρος  
αποτελεί τμήμα του ενιαίου χώρου του ΧΤ και τα μέγεθη που 
προκύπτουν από τη διαχείριση του δεν αλλοιώνουν την μορφή της 
επιχείρησης ως κοινωφελούς επιχείρησης.  

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση «Δημοτικό Περιφερειακό Θέατρο Βέροιας» 
(ΔΗΠΕΘΕ). 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Το αντικείμενο του ΔΗΠΕΘΕ είναι συγκεκριμένο και αφορά την 
ανάπτυξη της θεατρικής δραστηριότητας και παιδείας. Για την 
υλοποίηση των σκοπών έχει προγραμματική σύμβαση με το ΥΠΠΟ. 

Σημερινή 
κατάσταση 

 

Οικονομική 
κατάσταση 

Οι πηγές χρηματοδότησης του είναι. Το ΥΠΠΟ, ο Δήμος Βέροιας και 
τα έσοδα από τις παραστάσεις που ανεβάζει στη διάρκεια μιας 
χρονιάς. Οι υποχρεώσεις της επιχείρησης την 31.12.2006. ήταν  
105.000 €.  

Προσωπικό Απασχολεί σήμερα 6 εργαζομένους με συμβάσεις ΙΔΑΧ, και ένα με 
σύμβαση ΙΔΟΧ. Όλοι οι άλλοι συνεργάτες απασχολούνται ,με 
συμβάσεις ΙΟΔΧ με βάση τις υποχρεώσεις που απορρέουν από τις 
εκάστοτε αντίστοιχες υποχρεώσεις των παραγωγών.   

Εκτιμήσεις  Το ΔΗΠΕΘΕ έχει ανεξάρτητη προγραμματική σύμβαση με το 
Υπουργείο Πολιτισμού γεγονός που το δεσμεύει στο να παραμείνει 
ανεξάρτητη επιχείρηση. Η ισχύουσα προγραμματική σύμβαση λήγει 
το 2007 και είναι άγνωστη η πρόθεση του ΥΠΠΟ για το περιεχόμενο 
της νέας. Σε κάθε περίπτωση πρέπει ο προγραμματισμός των 
δραστηριοτήτων του ΔΗΠΕΘΕ να ενταχθεί σε ένα ενιαίο πολιτιστικό 
προγραμματισμό μαζί με την ΔΕΤΟΠΟΚΑ.   

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Επικοινωνίας, Πληροφόρησης και 
Δημοσιότητας «Ίριδα». 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σκοπός είναι η ανάπτυξη επικοινωνίας και η ενημέρωση των 
δημοτών. Για την επίτευξη των σκοπών της μπορεί να παράγει και να 
εκμεταλλεύεται ραδιοφωνικά προγράμματα, να λειτουργήσει 
ραδιοφωνικό και τηλεοπτικό σταθμό. 

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση εκπέμπει ραδιοφωνικό πρόγραμμα μέσω υπολογιστή με 
ελάχιστη ακροαματικότητα. 

Οικονομική Οι υποχρεώσεις της επιχείρησης την 31.12.2006 ήταν 98.201 €. Ο 



κατάσταση δήμος είναι ο μεγαλύτερος πιστωτής με ποσό 70.000 €, ενώ ο άλλος 
πιστωτής είναι αμελητέος αφού εμφανίζει μόνο 900 €. 

Προσωπικό Η επιχείρηση απασχολεί δύο άτομα με σύμβαση ΙΔΑΧ. 
Εκτίμηση  Η επιχείρηση δεν έχει ουσιαστικό έργο και από τον απολογισμό των 

δραστηριοτήτων προκύπτει, ότι με τις δράσεις της υποκαθιστά άλλες 
δημοτικές επιχειρήσεις, όπως τον «Ξένιο Δία» αφού χρηματοδοτεί 
εκδόσεις πληροφορικών εντύπων και CD τουριστικού περιεχομένου. 
Στο πλαίσιο αυτό πρέπει να εκτιμηθεί και η έκδοση του περιοδικού 
«Βεροιαίων Πολιτεία», το οποίο ουσιαστικά παρά το μεγάλο κόστος 
της έκδοσης δεν είχε «ταυτότητα» και λειτουργούσε ως 
ανταγωνιστικό στα «πολιτιστικά δρώμενα», που εκδίδονται από τη 
ΔΕΤΟΠΟΚΑ για πάνω από μια δεκαετία. 
Ο ραδιοφωνικός σταθμός είναι μια επισφαλής επένδυση αφού για να 
λειτουργήσει με τα ελάχιστα στάνταρ ως ενημερωτικός σταθμός έχει 
μεγάλο λειτουργικό κόστος, με χαμηλή ακροαματικότητα και τελικά 
ανταποδοτικότητα. Αν δεχθούμε ότι θα λειτουργήσει ως ψυχαγωγικός 
τότε δεν προκύπτει καμιά σκοπιμότητα αφού σήμερα λειτουργούν 
ανάλογοι σταθμοί πολύ καλού επιπέδου που εκπέμπουν από τη 
Θεσσαλονίκη. 
Στο σημείο αυτό πρέπει να εκτιμηθεί και η ανάπτυξη της ψηφιακής 
τεχνολογίας που ουσιαστικά εισάγει νέα δεδομένα στην διάχυση των 
κάθε είδους δεδομένων, όπως –και- του ψηφιακού ήχου καθιστώντας 
ασύμφορη οικονομικά σε μια μεσοπρόθεσμη προοπτική τις 
επενδύσεις στο τομέα της εκπομπής ήχου, ενώ εισάγει το στοιχείο 
του έντονου ανταγωνισμού. 

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση «Κέντρο Πολιτιστικών Πρωτοβουλιών και 
Επικοινωνίας ΟΤΑ». (ΚΠΠΕ). 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Η ανάπτυξη δράσεων που έχουν σχέση με την ανθρώπινη φωνή 
σύμφωνα με την τελευταία ισχύουσα προγραμματική σύμβαση. 

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση ουσιαστικά σήμερα δεν λειτουργεί, μάλιστα στον 
προϋπολογισμό του 2007 για να μπορέσει να είναι ισοσκελισμένος 
δεν έχει προβλεφθεί κανένα ποσό για δράσεις, παρά μόνο για 
μισθοδοσία και τρέχουσες υποχρεώσεις. 

Οικονομική 
κατάσταση 

Η επιχείρηση στις 31.12.2006 είχε οικονομικές υποχρεώσεις προς 
τρίτους αλλά και το προσωπικό 253.000 €. Ο προϋπολογισμός του 
2007 ουσιαστικά είναι ισοσκελισμένος με ορισμένες παραδοχές.  
Προβλέπει μισθοδοσία του υφιστάμενου προσωπικού ΙΔΟΧ μέχρι 
την ημέρα λήξης των συμβάσεών τους, ενώ δεν έχει προβλέψει 
κωδικούς για την αποπληρωμή των πολλαπλών υποχρεώσεων του. 

Προσωπικό Η επιχείρηση έχει ένα εργαζόμενο με σύμβαση ΙΔΑΧ. Όμως είναι 
παράδοξο το γεγονός ότι στην επιχείρηση εργάζονται σήμερα άλλα 
έξη άτομα ενώ αυτή έχει ουσιαστικά σταματήσει τη λειτουργία της.  

Εκτιμήσεις  Η συγκεκριμένη επιχείρηση έχει ουσιαστικά σταματήσει τη 
λειτουργία της. Οι υψηλές υποχρεώσεις της προς τρίτους αλλά και το 
προσωπικό της πρέπει να αντιμετωπιστούν άμεσα, γιατί σε 
διαφορετική περίπτωση η επιχείρηση κινδυνεύει από τη έκδοση 
δικαστικών αποφάσεων σε βάρος της.  
Σε ότι αφορά το φυσικό αντικείμενο της επιχείρησης αυτό σήμερα 
ουσιαστικά καλύπτεται από τη ΔΕΤΟΠΟΚΑ. Δυστυχώς στην 
περίοδο της λειτουργίας της δεν μπόρεσε για μια σειρά από λόγους να 



αυτοπροσδιοριστεί και να ορίσει το χώρο της, ενώ δεν απέκτησε ποτέ  
διοικητική και τεχνική αυτοτέλεια.  
Είναι αφύσικο και οικονομικά άτοπο ο δήμος Βέροιας με τα 
δεδομένα μεγέθη του, να συντηρεί και να χρηματοδοτεί δύο 
πολιτιστικές δομές με παρεμφερή αντικείμενα.  Η επιχείρηση πρέπει 
να μπει στη διαδικασία των συγχωνεύσεων. 

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Εξόρυξης Κοπής και Επεξεργασίας 
Μαρμάρου. 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σύμφωνα με τους σκοπούς τους οριζόμενους από το καταστατικό της 
σκοποί της επιχείρησης επιγραμματικά είναι. 
 Η ίδρυση και λειτουργία εργοστασίου μαρμάρων 
 Η προώθηση στην αγορά των παραγόμενων από αυτήν προϊόντων 
 Η ενασχόληση της με τον μηχανολογικό εξοπλισμό λατομείων 

αλλά και εργοστασίων μαρμάρων. 
Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση είναι ανενεργή και έχει ενοικιάσει τόσο τον εξοπλισμό 
της όσο και τα λατομεία της σε ιδιώτες με σκοπό να προσπορίσει 
έσοδα που θα της επιτρέψουν να εξοφλήσει τα δάνεια της.  

Οικονομική 
κατάσταση 

Το σημαντικότερο πρόβλημά της αποτελεί το δάνειο της από το 
ταμείο παρακαταθηκών και δανείων που ανέρχεται στα 831.955,20 € 
και πρέπει να αποπληρωθεί. Υπάρχουν απαιτήσεις περίπου 80.000 €, 
που κρίνονται επισφαλείς και οφειλές προς τρίτους 57.000 € περίπου 
που δεν είναι απαιτητά από τους προμηθευτές. 

Προσωπικό Σήμερα η επιχείρηση έχει μόνο ένα άτομο προσωπικό με σύμβαση 
εργασίας αορίστου χρόνου.  

Εκτιμήσεις  Η επιχείρηση πρέπει να ενταχθεί στη διαδικασία των συγχωνεύσεων 
και ουσιαστικά να σταματήσει η λειτουργία της.  

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Κέντρο Μέριμνας Ατόμων με Ειδικές 
Δεξιότητες (ΚΕΜΑΕΔ) 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σύμφωνα με το καταστατικό της σκοποί της επιχείρησης 
επιγραμματικά είναι 
 Η παροχή πολλαπλής υποστήριξης σε ΑΜΕΑ 
 Η λειτουργία χώρων υποδοχής, φιλοξενίας και δημιουργικής 

απασχόλησης ΑΜΕΑ. 
 Η προώθηση προϊόντων από τα εργαστήρια ΑΜΕΑ 
 Η ένταξη δραστηριοτήτων σε εθνικά και κοινοτικά προγράμματα 
 Η δραστηριοποίηση εθελοντών 

Σημερινή 
κατάσταση 

Στην χρήση της επιχείρησης βρίσκεται ακίνητο στην περιοχή του 
Προμηθέα. Για τη λειτουργία της δεν απασχολείται ειδικευμένο 
προσωπικό παρά μόνο προσωπικό χωρίς τα αναγκαία τυπικά και 
ουσιαστικά προσόντα, κυρίως με συμβάσεις παροχής υπηρεσιών.  

Οικονομική 
κατάσταση 

Αμελητέες είναι οι οφειλές της προς τρίτους και ασφαλιστικούς 
οργανισμούς την 31.12.2007. 

Προσωπικό Η επιχείρηση δεν απασχολεί κανένα εργαζόμενο με σύμβαση 
εργασίας αορίστου χρόνου, εκτός ενός με επιδοτούμενο πρόγραμμα 
του ΟΑΕΔ.  

Εκτιμήσεις Η επιχείρηση ουσιαστικά δεν έχει καμιά διοικητική και οργανωτική 
δομή. Στερείται του αναγκαίου επιστημονικού και διοικητικού 



προσωπικού που πρέπει θα αναλάβει τις αντίστοιχες διοικητικές και 
επιστημονικές ευθύνες. Σε κάθε περίπτωση η επιχείρηση διοικητικά 
και οργανωτικά δεν υφίσταται και για τους λόγο αυτό δεν υπάρχουν 
κανενός είδους προβλήματα σε ότι αφορά την μετεξέλιξή της.  
Σε κάθε περίπτωση η τύχη της επιχείρησης πρέπει να επανεκτιμηθεί 
σε σχέση και με άλλες παράλληλες δομές υποστήριξης ΑΜΕΑ. Αν 
διαπιστωθεί ότι υπάρχει περιθώριο και αναγκαιότητα λειτουργίας της 
πρέπει να προχωρήσει η στελέχωση της με επιστημονικό προσωπικό, 
το οποίο θα έχει και την αποκλειστική ευθύνη του σχεδιασμού και 
της υλοποίησης του προγράμματος δράσης της. Δεν μπορεί να 
υπάρχει και να λειτουργεί δομή κοινωνικής προστασίας από την 
πλευρά του δήμου και να μην έχει άδεια λειτουργίας με βάση 
υφιστάμενες προδιαγραφές υποδομών αλλά και επιστημονικού 
προσωπικού. 
Ακόμα πρέπει να επιδιωχθεί η ένταξη δραστηριοτήτων της σε 
κοινοτικά προγράμματα, όπως η ίδρυση και λειτουργία ΚΔΑΠ-
ΑΜΕΑ, που χρηματοδοτούνταν στα πλαίσια του Γ’  ΚΠΣ.. Αλλά και 
στην περίπτωση αυτή δεν υπάρχει καμιά τεχνογνωσία στον 
καταρτισμό, τη διαχείριση και υλοποίηση παρόμοιων προγραμμάτων, 
τα οποία μάλλον θα συνεχιστούν και στο Δ΄ ΚΠΣ, ενταγμένα πάντα 
στις χρηματοδοτήσεις του ΕΚΤ. 

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Εληάς και Αναψυκτήρια  
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Η λειτουργία και εκμετάλλευση του αναψυκτηρίου – εστιατορίου της 
Εληάς και του δημοτικού άλσους. 

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση δεν λειτουργεί και έχει προχωρήσει στην ενοικίαση των 
χώρων της σε ιδιώτη. Όμως το αντίτιμο που εισπράττει δεν αρκεί για 
τη μισθοδοσία του προσωπικού με αποτέλεσμα να συσσωρεύονται 
υποχρεώσεις, ενώ δεν υπάρχουν δυνατότητες χρηματοδότησης 
άμεσης ή έμμεσης από το δήμο, γεγονός που συνεπάγεται τη διαρκή 
επιδείνωση της θέσης των εργαζομένων. 

Οικονομική 
κατάσταση 

Οι υποχρεώσεις της επιχείρησης την 31.12.2006 ανέρχονταν στις 
98.401 €.. Βέβαια υπάρχουν και ορισμένες απαιτήσεις όμως αυτές 
κρίνονται επισφαλείς. 

Προσωπικό Η επιχείρηση απασχολεί σήμερα 9 άτομα με συμβάσεις ΙΔΑΧ. 
Εκτιμήσεις  Η επιχείρηση αυτή είναι ουσιαστικά ανενεργή. Απασχολεί όμως 

σήμερα εννέα άτομα με συμβάσεις ΙΔΑΧ. Τα άτομα πρέπει με τη 
διαδικασία των συγχωνεύσεων να μετακινηθούν στο δήμο για να 
κλείσουν οριστικά οι εκρεμμότητες που αφορούν την απασχόλησή 
και τη μισθοδοσία τους.  
Το κτίρια που έχουν διατεθεί στη επιχείρηση μεταφέρονται στο Δήμο 
αφού δεν θα εισφερθούν στην υπό δημιουργία νέα επιχείρηση μέσω 
της οποίας θα γίνει η διαδικασία της συγχώνευσης. Με τον τρόπο 
αυτό ο Δήμος επανακτά την κυριότητα των σημαντικών αυτών 
κτιρίων και μπορεί να προχωρήσει και με βάση τις υφιστάμενες 
νομικές δεσμεύσεις που απορρέουν από την ενοικίαση των κτιρίων, 
στην εκπόνηση και εφαρμογή ενός επιχειρησιακού σχεδίου 
αξιοποίησής τους, με βάση τις ΣΔΙΤ. Στο επιχειρησιακό αυτό σχέδιο 
πρέπει να ενταχθεί και ο δημοτικός χώρος που βρίσκεται στο χώρο 
κάτω από την οδό Στρατού, ώστε να αποτελέσει ένα ελκυστικό 
πακέτο ικανό να προσελκύσει το ενδιαφέρον ιδιωτών επενδυτών.  



 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Τεχνικών Έργων Δήμου Βέροιας 
«Ήφαιστος». 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Κατασκευή και συντήρηση υποδομών τόσο του δήμου όσο και του 
δημοσίου, η σύνταξη μελετών κλπ. 

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση έχει αδρανοποιηθεί.  

Οικονομική 
κατάσταση 

Οι υποχρεώσεις της επιχείρησης την 31.12.2006 ήταν 59.259 €. 
Υπάρχουν απαιτήσεις και διαθέσιμα 13.676 €. 

Προσωπικό Η επιχείρηση σήμερα απασχολεί δύο στελέχη με συμβάσεις ΙΔΑΧ 
και πέντε άτομα με επιδοτούμενα προγράμματα (ΑΜΕΑ), οι 
συμβάσεις των οποίων λήγουν τα έτη 2007 και 2008 και ένα 
εργαζόμενο σε σύμβαση έργου. 

Εκτίμηση  Η επιχείρηση ουσιαστικά δεν λειτουργεί ενώ είναι προδιαγεγραμμένη 
η τύχη της με βάση το ΔΚΚ., αφού πρέπει να κλείσει το έτος λήξης 
της επιχείρησης που βέβαια είναι (σύμφωνα με την τελευταία 
τροποποίηση της συστατικής πράξης) το έτος 2020. 
Μετακίνηση του προσωπικού της δεν μπορεί να γίνει αν δεχθούμε ότι 
θα εξακολουθήσει να λειτουργεί μέχρι τη λήξη της, μετατρεπόμενη 
σε Α.Ε. Αν το προσωπικό της εξακολουθήσει να απασχολείται στην 
επιχείρηση αυτή παίρνει ένα μεγάλο ρίσκο αφού μετά την 31.12.2007 
δεν μπορεί να γίνει καμιά μετακίνηση προσωπικού που απασχολείται 
σε Α.Ε. 
Δεχόμενοι ότι η επιχείρηση απασχολεί δύο στελέχη με σύμβαση 
ΙΔΑΧ τότε το πάγιο κόστος λειτουργίας της ανέρχεται σε 
τουλάχιστον 50.000 € ετησίως. Όμως με την σημερινή δομή αλλά 
στελέχωσή της δεν μπορεί να διεκδικήσει τη συμμετοχή της σε 
διαγωνισμούς αφού για να συμβεί αυτό πρέπει να έχει στη διάθεσή 
της ένα αντίστοιχο εργοληπτικό πτυχίο. Αλλά ακόμα και αν δεχθούμε 
ότι μπορεί αν νοικιάσει εργοληπτικό πτυχίο είναι αμφισβητήσιμο αν 
μπορεί να ανταποκριθεί στις σύνθετες και πολλαπλές ανάγκες ενός 
τεχνικού έργου. 
Σαν ΑΕ κατασκευαστική ο δήμος μπορεί υπό προϋποθέσεις να της 
κάνει αναθέσεις ύψους συνολικά 150.000 €, ετησίως για την 
εκτέλεση συντηρήσεων κλπ. Όμως σε κάθε περίπτωση το ποσό αυτό 
δεν μπορεί να διασφαλίσει τη βιωσιμότητα της.  

 



 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Δημοτικός Αθλητικός Οργανισμός Δήμου 
Βέροιας. 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σύμφωνα με το ΦΕΚ σύστασης σκοπός της επιχείρησης είναι η 
διάδοση, προαγωγή και ανάπτυξη της σωματικής πνευματικής και 
αισθητικής αγωγής. Η λειτουργία αθλητικών χώρων κλπ. 

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση λειτουργεί σήμερα τα προγράμματα μαζικού 
αθλητισμού. 

Οικονομική 
κατάσταση 

Την 31.12.2006 υπάρχουν οφειλές 36.000 € περίπου. Οι απαιτήσεις 
και τα διαθέσιμα της επιχείρησης ανέρχονται στα 14.000 €, βέβαια 
δεν μπορούν να υπολογιστούν απαιτήσεις από τη μη εκτέλεση της 
προγραμματικής σύμβασης με το δήμο.  

Προσωπικό Υπάρχουν 2 εργαζόμενοι με συμβάσεις ΙΔΑΧ, 5 με ΙΔΟΧ και 8 με 
προγράμματα μαζικού αθλητισμού.  

Εκτιμήσεις  Ο οργανισμός αυτός μετατρέπεται σε ανεξάρτητη κοινωφελούς 
χαρακτήρα επιχείρηση και διευρύνονται τα αντικείμενα της με αυτά 
της παιδείας και του περιβάλλοντος.  

 
Τίτλος 
Επιχείρησης 

Δημοτική Επιχείρηση Γραφείο Τελετών Δήμου Βέροιας. 
 

Φυσικό 
αντικείμενο 

Σύμφωνα  με το ΦΕΚ σύστασης σκοπός της επιχείρησης είναι «η 
οργάνωση και τέλεση κηδειών των αποβιούντων κατοίκων του 
Δήμου και η παροχή κοινωνικής υπηρεσίας σε οικονομικά αδυνάτους 
δημότες οι οποίοι δεν μπορούν να αντιμετωπίσουν τα έξοδα μιας 
κηδείας». 

Σημερινή 
κατάσταση 

Η επιχείρηση δεν μπορεί να ανταποκριθεί στις τρέχουσες 
υποχρεώσεις της. Η συνέχιση της λειτουργίας της διευρύνει το 
οικονομικό της άνοιγμα. 

Οικονομική 
κατάσταση 

Οι υποχρεώσεις της επιχείρησης στις 31.12.2006 ανέρχονταν 129.271 
€ 

Προσωπικό Η επιχείρηση σήμερα απασχολεί πέντε εργαζομένους με συμβάσεις 
ΙΔΑΧ. 

Εκτίμηση  Από τη φύση της η επιχείρηση πρέπει να μετατραπεί σε ΑΕ. Όμως 
είναι δεδομένο με τη διοικητική δομή, στελέχωση και λειτουργία 
ακόμη και αν αυτή ενισχυθεί, δεν θα είναι σε θέση να ανταποκριθεί 
στα απαιτήσεις που συνεπάγεται η λειτουργία της ως ΑΕ, για τον 
απλό λόγο ότι αυτό συνεπάγεται αυξημένο κόστος λειτουργικό 
κόστος.  
Και αυτή η επιχείρηση πρέπει να μπει στη διαδικασία των 
συγχωνεύσεων για είναι σε θέση να διασφαλιστεί η απασχόλησης του 
προσωπικού της με την μεταφορά του στις υπηρεσίες του δήμου. 

 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΝΊΣΧΥΣΗ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ ΜΕ ΤΑ 

ΣΤΟΙΧΕΙΑ ΤΟΥ ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΥ ΕΤΟΥΣ 2006 
 
  Με βάση τα στοιχεία του προϋπολογισμού του δήμου έτους 2006, για τις 
δημοτικές επιχειρήσεις  και στα πλαίσια σχετικών προγραμματικών συμβάσεων 
προβλέφθηκαν τα ακόλουθα ποσά. 
 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση της ΔΕΤΟΠΟΚΑ 1.200.000 



Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση του ΚΠΠΕ 225.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση του ΗΦΑΙΣΤΟΥ 140.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση του ΚΕΜΑΕΔ 135.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση της ΙΡΙΔΑΣ 150.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση του ΔΑΟ 160.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση του ΔΗΠΕΘΕ 215.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση με ΤΕΔΚ - ΗΦΑΙΣΤΟ 30.000 
Συμμετοχή στην προγραμματική σύμβαση του ΞΕΝΙΟΥ ΔΙΑ 200.000 
ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ 2.445.000 
 

Είναι προφανές ότι πρόκειται για ένα σημαντικό ποσό που αναλογεί περίπου 
στο 6% του προϋπολογισμού του δήμου του έτους 2006. Τα ποσά αυτά πρέπει να 
σημειώσουμε ότι είτε δεν αποδόθηκαν στο σύνολο τους, είτε δεν ανταποκρίνονται 
στους επιμέρους ψηφισμένους προϋπολογισμούς των επιχειρήσεων λχ ενώ η 
ΔΕΤΟΠΟΚΑ είχε ψηφισμένο και εγκεκριμένο προϋπολογισμό που προέβλεπε 
επιχορήγηση από το δήμο 1.400.000, τελικά στον προϋπολογισμό του δήμου 
προβλέφθηκε αρχική πίστωση 1.000.000 που στη συνέχεια ενισχύθηκε κατά 200.000 
και τελικά αποδόθηκαν στην επιχείρηση 1.099.000 €. 

Στην πορεία βέβαια ακόμη και αυτοί οι εξ’ αρχής ελλειμματικοί 
προϋπολογισμοί, ανατρέπονταν από υπερβάσεις δαπανών γιατί μέσα από αυτές 
πληρώνονταν μη προϋπολογισθείσες δαπάνες, είχαμε υπερβάσεις δαπανών με 
αποτέλεσμα να έχουν οδηγηθεί στο σύνολο τους σε οικονομικό αδιέξοδο. Δεν 
πληρώνονταν προμηθευτές και πολλές φορές το προσωπικό τους. 
 Είναι λοιπόν κατανοητό ότι αυτές οι πρακτικές δημιουργούν σημαντικά 
προβλήματα στην εύρυθμη λειτουργία των επιχειρήσεων. 
 Μετά από μελέτη της υφιστάμενης διοικητικής και οικονομικής κατάστασης 
των ανωτέρω δημοτικών επιχειρήσεων προτείνεται η συγχώνευσή τους (πλην 
ΔΗΠΕΘΕ και ΔΑΟ) και η ίδρυση μιας νέας κοινωφελούς επιχείρησης. Οι βασικοί 
στόχοι για την προτεινόμενη αναδιάρθρωση είναι οι ακόλουθοι: 

 Η κάλυψη με τον αρτιότερο δυνατό τρόπο των πραγματικών αναγκών που 
σήμερα καλύπτουν οι υφιστάμενες δημοτικές επιχειρήσεις. Στο σημείο 
αυτό επανεκτιμάται σε ρεαλιστική βάση η αναγκαιότητα της ύπαρξης ή μη 
των υφιστάμενων δημοτικών επιχειρήσεων στη βάση της 
ανταποδοτικότητάς τους (και με οικονομικά αλλά και ευρύτερα κριτήρια). 
Επιχειρήσεις χωρίς αντικείμενο ουσιαστικά παύουν να υφίστανται και μέσω 
των συγχωνευμένων λύεται το ζήτημα της συνέχισης της απασχόλησης του 
προσωπικού που υπηρετεί σε αυτές με σχέση εργασίας ΙΔΑΧ. Με τον 
τρόπο αυτό παύει ουσιαστικά να υφίσταται και η δυνατότητα 
χρησιμοποίησης των δημοτικών επιχειρήσεων ως μηχανισμών 
απασχόλησης υπεράριθμου και μη αναγκαίου προσωπικού. 

 Η μείωση του λειτουργικού κόστους- κυρίως του διοικητικού- των 
προσφερόμενων από αυτές υπηρεσιών. Είναι χαρακτηριστικό ότι υπάρχουν 
δημοτικές επιχειρήσεις χωρίς αντικείμενο αλλά με ένα υπερτροφικό 
διοικητικό μηχανισμό. 

 Η αναβάθμιση των προσφερόμενων υπηρεσιών. Οι υπηρεσίες δεν μπορούν 
να είναι πάγιες αλλά να αναπροσαρμόζονται στα δεδομένα του κοινού που 
καλούνται να εξυπηρετήσουν. Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελούν τα 
ΚΕΠ, όπου ο βαθμός προσφοράς τους θα μειωνόταν σημαντικά αν δεν 
είχαν την δυνατότητα να λειτουργήσουν και τα απογεύματα. Όμως αυτές οι 
προσαρμογές που αφορούν τη μορφή και το περιεχόμενο των υπηρεσιών, 
πρέπει να συντελούνται άμεσα και να μην απαιτούνται γι’ αυτές 
χρονοβόρες γραφειοκρατικές διαδικασίες. 



 Η αναβάθμιση του προσωπικού που απασχολείται σε αυτές, (μείωση ή και 
μηδενισμός του προσωπικού που απασχολείται με συμβάσεις ΙΔΟΧ και 
επιδοτούμενες όπως τις ΝΘΕ, με εξαίρεση τα προγράμματα ΕΚΤ και όσων 
από τη φύση της εργασίας τους προσφέρουν υπηρεσίες ορισμένου χρόνου 
όπως οι καθηγητές του ωδείου) 

 Η ανάπτυξη των υποδομών. 
 Η δημιουργία και ανάπτυξη αντίστοιχων δικτύων, είτε σε τοπικό είτε σε 

περιφερειακό επίπεδο. Δεν μπορεί να μην αναπτύσσονται δίκτυα σε επίπεδο 
πόλης αλλά ευρύτερης περιφέρειας με στόχο την διεύρυνση των 
προσφερόμενων υπηρεσιών αλλά και το συντονισμό φορέων. Τα μεγέθη 
της πόλης αλλά και της περιοχής δε δικαιολογούν τον υφιστάμενο 
πολυκερματισμό σε κρίσιμους τομείς προσφερομένων προς τον πολίτη 
υπηρεσιών. Ο πολυκερματισμός αυτός έχει ως απλή συνέπεια τον 
πολλαπλασιασμό του κόστους τους και την ανάπτυξη στείρων και μη 
αποδοτικών ανταγωνισμών σε επίπεδο φορέων. Ελαστικές και 
ευπροσάρμοστες στα διαρκώς μεταβαλλόμενα δεδομένα της περιοχής μας 
είναι οι δομές που ενδείκνυνται. Αν οι δομές αυτές ανήκουν στον ευρύτερο 
δημόσιο τομέα, είναι πολύ δύσκολο να παρακολουθήσουν τις 
συντελούμενες αλλαγές και στη συνέχεια να σχεδιάσουν και να 
πραγματώσουν τις δικές τους αναγκαίες προσαρμογές που απαιτούνται. 

 Ομογενοποίηση των προσφερόμενων υπηρεσιών με τη δημιουργία ενιαίων 
κέντρων σχεδιασμού και υλοποίησης επιμέρους πολιτικών. Δεν μπορεί 
ομοειδή αντικείμενα να υπηρετούνται από διαφορετικούς φορείς, οι οποίοι 
να σχεδιάζουν παράλληλες ή ακόμα χειρότερα αλληλοκαλυπτόμενες 
δράσεις. 

 Η απασχόληση πρέπει να προσαρμοστεί στις πραγματικές ανάγκες των 
αναγκών που οι επιχειρήσεις με τη λειτουργία τους προσφέρουν. Λχ. Δεν 
μπορεί η προσφορά κοινωνικών υπηρεσιών να μην επεκτείνεται αν 
εκτιμηθεί ότι υπάρχει ανάγκη στη διάρκεια όλης της ημέρας και σε όλη την 
εβδομάδα. Έτσι αν η κοινωνική πολιτική είναι δημοτική υπηρεσία 
προκύπτουν σημαντικά προβλήματα προσαρμογής του ωρών λειτουργίας 
της από το υφιστάμενο καθεστώς απασχόλησης των δημοσίων υπαλλήλων 
με δεδομένο το επιτρεπτό ωράριο απασχόλησής τους. 

 
Επίσης σύμφωνα με το άρθρο 263 παρ.1 για τη συγχώνευση απαιτείται  

απόφαση του δημοτικού συμβουλίου που λαμβάνεται με την απόλυτη πλειοψηφία 
του συνόλου των μελών του. Η απόφαση αυτή περιέχει τα στοιχεία του άρθρου 253 
παρ.1 δηλαδή επωνυμία, κατηγορία, σκοπός, διάρκεια, έδρα, κεφάλαιο, διοίκηση, 
πόροι και κάθε άλλο στοιχείο αναγκαίο κατά την κρίση του δημοτικού συμβουλίου. 
Η απόφαση αυτή δημοσιεύεται κατά τα οριζόμενα στο άρθρο 254 παρ.4 δηλαδή η 
απόφαση του δημοτικού συμβουλίου γίνεται πράξη του γενικού γραμματέα της 
περιφέρειας αφού ελεγχθεί και δημοσιεύεται στην εφημερίδα της κυβέρνησης. 
Αποτελεί δε το καταστατικό της επιχείρησης. 

Πριν ληφθεί η απόφαση του δημοτικού συμβουλίου γίνεται εκτίμηση του 
ενεργητικού και παθητικού των συγχωνευομένων επιχειρήσεων και εκπόνηση 
σχετικής οικονομοτεχνικής μελέτης για την υπό ίδρυση κοινωφελή επιχείρηση. Η 
εκτίμηση του ενεργητικού και παθητικού των συγχωνευομένων επιχειρήσεων γίνεται 
σύμφωνα με τις προβλέψεις του άρθρου 9 του ν.2190/1920. Με την ίδια απόφαση 
λύονται χωρίς εκκαθάριση οι συγχωνευόμενες επιχειρήσεις και συστήνεται νέα 
κοινωφελής επιχείρηση. Οι εκτιμήσεις των περιουσιακών στοιχείων, η 
οικονομοτεχνική μελέτη και τα άλλα απαραίτητα στοιχεία (παρ.1 άρθρο 253) θα 
έρθουν αργότερα σ’ άλλη απόφαση του Δ.Σ. 



Συμπερασματικά.  
1. Το ΔΗΠΕΘΕ Βέροιας μετατρέπεται σε κοινωφελή επιχείρηση με προσαρμογή 

του καταστατικού του σύμφωνα με το άρθρο 269 παρ.1 του Δ.Κ.Κ, χωρίς 
αλλαγή του αντικειμένου της. 

2. Ο ΔΑΟ μετατρέπεται σε κοινωφελή επιχείρηση με προσαρμογή του 
καταστατικού του σύμφωνα με το άρθρο 269 παρ.1 του Δ.Κ.Κ, με 
αντικειμένα της τον αθλητισμό, το περιβάλλον και την παιδεία. 

3. το σύνολο των υπολοίπων δημοτικών επιχειρήσεων συγχωνεύονται 
(ΔΕΤΟΠΟΚΑ, ΚΠΠΕ, ΗΦΑΙΣΤΟΣ, ΚΕΜΑΕΔ, ΞΕΝΙΟΣ ΔΙΑΣ, ΓΡΑΦΕΙΟ 
ΤΕΛΕΤΩΝ, ΙΡΙΔΑ, ΕΛΗΑ & ΜΑΡΜΑΡΑ) και μετατρέπονται σε κοινωφελή 
επιχείρηση με αντικείμενα τον πολιτισμό και την κοινωνική προστασία. Τα 
υπόλοιπα αντικείμενα τους διαγράφονται από το καταστατικό της νέας 
κοινωφελούς επιχείρησης και το πλεονάζον προσωπικό, όπως αυτό θα 
προκύψει από τη μελέτη που θα ακολουθήσει για τη σύσταση της νέας 
επιχείρησης, θα μεταφερθεί στο δήμο σύμφωνα με όσα ορίζει ο νέος ΔΚΚ.  

Προτείνεται λοιπόν το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας να εξουσιοδοτήσει την 
Δήμαρχο Βέροιας να προχωρήσει σ’ όλες εκείνες τις ενέργειες προς την κατεύθυνση 
της υλοποίησης της ανωτέρω πρότασης.  

Για την παρακολούθηση της όλης διαδικασίας προτείνεται επιπλέον η σύσταση 
τριμελούς επιτροπής από δημοτικούς συμβούλους. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Θα ξεκινήσω λέγοντας πως γι’ αυτά τα ζητήματα που αφορούν 
αλλαγές, επειδή ούτως ή άλλως γνωρίζουμε όλοι μας ότι έχουμε έναν καινούργιο 
Δημοτικό και Κοινοτικό Κώδικα, ο οποίος έχει και τα καλά του, έχει και τα 
προβλήματά του, εγώ θα προτιμούσα να μπορούσαμε να βρισκόμαστε και οι 
επικεφαλείς των παρατάξεων για να κάνουμε κάποιες αρχικές συζητήσεις. Βέβαια 
όταν το τόλμησα αυτό μία φορά δεν βρήκα  ευήκοα  ώτα  κι έτσι απέφυγα να δώσω 
οποιαδήποτε συνέχεια σ΄ αυτή την προσπάθεια. Υπάρχει μία δυσμενής κατάσταση, 
και βλέπω εδώ παρόντες και τους συνεργάτες από την Εληά, που σημαίνει ότι 
υπάρχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον, γιατί ξέρετε καλά πως κάποιοι εργαζόμενοι περιμένουν 
πώς και πώς αυτές τις αποφάσεις προκειμένου να λυθούν οριστικά και ουσιαστικά τα 
ζητήματά τους. Επίσης ξέρετε ότι σε σχέση π.χ. με το Κέντρο Πολιτιστικών 
Πρωτοβουλιών υπάρχει μία μαύρη τρύπα, γιατί είναι μία δημοτική επιχείρηση που 
δεν λειτουργεί, πράγμα που είναι κοινό μυστικό εδώ και χρόνια, η οποία διαρκώς 
τρώει χρήματα και θα πρέπει κάποτε να κλείνουμε αυτές τις καταστάσεις, από τη 
στιγμή μάλιστα που μας δίνεται η δυνατότητα από τον καινούργιο κώδικα. Εντός του 
2007, σύμφωνα με τον καινούργιο Δημοτικό και Κοινοτικό Κώδικα και σύμφωνα με 
το άρθρο 269 παρ. 2, θα πρέπει ν΄ αλλάξει το νομικό καθεστώς όλων των δημοτικών 
επιχειρήσεων και θα πρέπει ν΄ αντιμετωπίσουμε τα καινούργια δεδομένα. Στον Δήμο 
της Βέροιας έχουμε ουκ ολίγες δημοτικές επιχειρήσεις, κάποτε, κάποια συγκεκριμένη 
εποχή ήταν η χρυσή εποχή των δημοτικών επιχειρήσεων που δημιουργούνταν 
διαρκώς. Η προηγούμενη δημοτική αρχή δημιούργησε επίσης νομικά πρόσωπα. 
Εχουμε λοιπόν στη Βέροια 11 δημοτικές επιχειρήσεις που στο σύνολό τους θα 
πρέπει, κατά την άποψή μου, να μπουν στη διαδικασία του νόμου. Πρέπει να 
διευκρινίσω ότι βασική μας αρχή είναι πρώτα απ΄ όλα και κύρια να μη θιγούν οι 
εργαζόμενοι που εργάζονται ως απασχολούμενοι αορίστου χρόνου. Επίσης, ένα 
δεύτερο μέλημα, είναι να βρεθεί ο τρόπος να μπορέσουν να καλυφθούν οι 
υποχρεώσεις των δημοτικών επιχειρήσεων προς τρίτους γιατί δεν μπορεί να 
συνεχίζεται κι αυτό το φαινόμενο. Αυτές οι συγκεκριμένες επιλογές μπορούν να 
περάσουν μόνον μέσα από τη διαδικασία της συγχώνευσης και το νέο σχήμα που θα 
προκύπτει, σύμφωνα με την πρόταση και όπως το προβλέπει και ο κώδικας, είναι να 
γίνονται κοινωφελείς επιχειρήσεις. Μία ακόμη παράμετρος αυτού του ζητήματος 



είναι πως το προσωπικό που δεν θα ενταχθεί στη νέα κοινωφελή επιχείρηση και είναι 
αορίστου χρόνου θα πρέπει να μεταφερθεί στον Δήμο. Επίσης στη νέα κοινωφελή 
επιχείρηση θα γίνει αύξηση του αρχικού κεφαλαίου όσο είναι το ποσόν των 
υποχρεώσεων που έχουν οι επιχειρήσεις που συγχωνεύονται. Σύμφωνα με την άποψή 
μας και μ΄ αυτά που προβλέπει ο νόμος, οποιαδήποτε άλλη διαδικασία εγκυμονεί 
κινδύνους για τους εργαζόμενους και δημιουργεί και προβλήματα στην πληρωμή των 
χρεών των δημοτικών επιχειρήσεων. Είδατε ότι προτείνουμε να γίνουν κοινωφελείς 
επιχειρήσεις ο Δ.Α.Ο. και το ΔΗΠΕΘΕ και όλες οι άλλες μπαίνουν στη διαδικασία 
της συγχώνευσης για να προκύψει μία κοινωφελής από την οποία διαγράφονται 
βέβαια, πάλι βάσει του συγκεκριμένου νόμου οι σκοποί που έχουν εμπορικό 
χαρακτήρα. 

Πρόεδρος: Μήπως όλα αυτά πρέπει να τ΄ αναλάβει η επιτροπή; 
Σκουμπόπουλος: Αφήστε την να συνεχίσει κε Πρόεδρε γιατί ακόμη δεν 

καταλάβαμε τίποτα. 
Δήμαρχος: Η σημερινή κατάσταση των δημοτικών επιχειρήσεων έχει ως εξής: 

Ας ξεκινήσω από τον Ξένιο Δία που έχει ως σκοπό την εκπόνηση και υλοποίηση 
μελετών και προγραμμάτων με σκοπό την ενδυνάμωση του τουριστικού ρεύματος και 
τη συνεργασία με ιδιώτες, την προβολή των τουριστικών ενδιαφερόντων με χρήση 
διαφόρων μέσων, τη λειτουργία κέντρου και σημείων τουριστικής πληροφόρησης, τη 
συμμετοχή σε εθνικά και διεθνή δίκτυα ανάλογου σκοπού και την ανάπτυξη και 
λειτουργία χώρων προσφοράς τουριστικών υπηρεσιών. Σήμερα υπάρχει ένα 
πρωτόκολλο σε ισχύ, συνεργασίας μεταξύ Δήμου – ΔΕΤΟΠΟΚΑ και Λαογραφικού 
Συλλόγου Βλάχων, ο χώρος δηλ. που στεγάζεται αυτή τη στιγμή ο Ξένιος Δίας θα 
πρέπει μέχρι τέλος του έτους να παραχωρηθεί στον Σύλλογο των Βλάχων σύμφωνα 
με την απόφαση από το παρελθόν και τη δέσμευση που υπάρχει, η λειτουργία της 
συγκεκριμένης επιχείρησης μέχρι στιγμής είναι να κυκλοφορούν διάφορα έντυπα, 
αραιά και που να συμμετέχει σε κάποιες εκθέσεις τουριστικού ενδιαφέροντος και οι 
υποχρεώσεις στις 31.12. ήταν περίπου στα 29.000 ευρώ, οι πόροι της επιχείρησης 
προέρχονται από τον Δήμο και για το 2007 προβλέπεται η διάθεση από τον Δήμο 
προς την επιχείρηση ποσού 215.000 ευρώ. Απασχολεί 5 άτομα αορίστου χρόνου και 
τα υπόλοιπα είναι με επιδοτούμενα προγράμματα. Κανένας από τους εργαζόμενους 
δεν έχει οποιεσδήποτε σπουδές κι επειδή είναι απαραίτητη η τεχνογνωσία στον τομέα 
αυτόν και καλό θα είναι να δούμε στο μέλλον πώς ο τομέας του τουρισμού πρέπει να 
ενισχυθεί τουλάχιστον μ΄ ένα στέλεχος με ειδικές γνώσεις γιατί πλέον η Βέροια έχει 
άλλες σοβαρότερες απαιτήσεις. Η ΔΕΤΟΠΟΚΑ έχει γνωστούς τομείς 
δραστηριοτήτων, τις πολιτιστικές δραστηριότητες, τον τομέα της εκπαίδευσης αλλά 
κι ένα κομμάτι των εκδηλώσεων, ένα κομμάτι της κοινωνικής προστασίας κι επίσης 
υπήρχε κι ακόμη ένα ζήτημα, αυτό της κατασκευής των χώρων στάθμευσης. Το 2006 
πήρε 301.000 ευρώ λιγότερα από τα προϋπολογισθέντα, παρόλα αυτά δεν 
παρουσίασε ζημίες στη χρήση του 2006, απασχολούνται 10 εργαζόμενοι αορίστου 
χρόνου και βρίσκεται σε εξέλιξη, αν δεν απατώμαι, σήμερα είχαμε και τα οριστικά 
αποτελέσματα, ενός διαγωνισμού ΑΣΕΠ για επτά νέους εργαζόμενους με συμβάσεις 
αορίστου χρόνου. 

Σκουμπόπουλος: Αυτά τα διαβάσαμε. Εσείς τι θέλετε, να συγχωνευθούν, να 
καταργηθούν; 

Δήμαρχος: Αφού αυτά τα έχετε διαβάσει, άρα διαβάσατε και την πρόταση που 
υπάρχει στο εισηγητικό, επιτέλους πείτε μας τι θέλετε αλλά εγώ τη μαϊμού με το 
τύμπανο που την κάνουν «χόρευε όπως θέλω» δεν θα την παίξω. Εάν έχετε διαβάσει 
όλη την εισήγηση, έχετε διαβάσει και την πρόταση στην οποία καταλήγουμε, για να 
το μαζεύουμε το θέμα τοποθετηθείτε εσείς επί της προτάσεως και σας απαντώ στη 
συνέχεια. 

Σκουμπόπουλος: Πρέπει να κάνετε μία περιληπτική εισήγηση. 



Πρόεδρος: Αυτό ήταν και το νόημα της αρχικής μου παρέμβασης, ότι επειδή 
υπάρχει μία πρόταση να συγκληθεί μία τριμελής επιτροπή που θα συζητήσει το όλο 
θέμα αναλυτικά. Η εισήγηση κάνει μία ενημέρωση για το πού βρίσκονται τα 
πράγματα, κάνει μία καταρχήν πρόταση και καταλήγει στο να εξουσιοδοτήσει την 
Δήμαρχο να προχωρήσει σε όλες εκείνες τις ενέργειες και για την παρακολούθηση 
προτείνεται η σύσταση τριμελούς επιτροπής ή πενταμελούς. 

Σκουμπόπουλος: Υπάρχουν 1, 2, 3, πρέπει ν΄ αποφασίσουμε στο πρώτο, στο 
κύριο, τι θα γίνει και τις λεπτομέρειες θα τις καθορίσει η επιτροπή. 

Δήμαρχος: Τα είπα στην αρχή της εισήγησης, ήμουν πολύ συγκεκριμένη αλλά 
ο κ. Σκουμπόπουλος είπε ότι δεν κατάλαβε τι προτείνουμε. Είπα και την πρόταση και 
τους στόχους που έχει αυτή. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Ηθελα να ρωτήσω αν επιδόθηκαν οι υπουργικές αποφάσεις 

σε εκτέλεση των άρθρων του δημοτικού κώδικα για τη συγχώνευση ή κατάργηση και 
λύση των επιχειρήσεων. 

Ακριβόπουλος: Λέει πως το ΔΗΠΕΘΕ έχει ανεξάρτητη προγραμματική 
σύμβαση με το υπουργείο Πολιτισμού, γεγονός που δεσμεύει στο να παραμένει 
ανεξάρτητη η επιχείρηση. Η ισχύουσα προγραμματική σύμβαση λήγει το 2007 και 
είναι άγνωστη η πρόθεση. Από πού προκύπτει η δέσμευση ότι πρέπει το ΔΗΠΕΘΕ να 
μείνει ανεξάρτητη επιχείρηση; Η προγραμματική σύμβαση είναι δεσμευτικού 
χαρακτήρα; Γιατί είναι πολύ εύλογο, από τη στιγμή που θα γίνει μία ενιαία, οι 
υποχρεώσεις που υπάρχουν από εκείνη την προγραμματική σύμβαση, όσο ισχύει, 
υπεισέρχεται στη νέα επιχείρηση όπου μέσα είναι και το ΔΗΠΕΘΕ. Από πού 
προκύπτει αυτό, γιατί αυτό είναι και η γενικότερη ερώτηση. Σαφώς και υπάρχουν 
κάποιες υποχρεώσεις των επιχειρήσεων, δεν μπορεί να καταργηθούν επειδή γίνεται 
σύμπτυξη κάτι που δεν είναι μόνο νομικά ξεκάθαρο ζήτημα αλλά και πραγματικά. 
Από πού προκύπτει ότι η δημοτική επιχείρηση κοπής και επεξεργασίας μαρμάρου 
είναι κοινωφελούς χαρακτήρα; 

Δήμαρχος: Εχει εκδοθεί μία απόφαση κε Σκουμπόπουλε και νομίζω είναι 
σαφές, πως όταν υπάρχει μία προγραμματική σύμβαση με το υπουργείο πρέπει να 
παραμείνει έτσι κε Ακριβόπουλε. Μέχρι το 2007 θα δούμε πώς θα εξελιχθεί η 
υπόθεση. 

Ακριβόπουλος: Πού είναι αυτό το σαφές για να το ξέρουμε κι εμείς; Με το να 
λέμε είναι σαφές ή ασαφές είναι μία γενικόλογη τοποθέτηση αλλά εμείς εδώ θα 
ψηφίσουμε, θα συμπτύξουμε επιχειρήσεις. Από πού προκύπτει αυτό το σαφές; Πείτε 
το μας ή δείξτε το μας. 

Δήμαρχος: Θα απαντήσει ο κ. Παυλίδης. 
Σκουμπόπουλος: Γιατί να απαντήσει ο κ. Παυλίδης; 
Δήμαρχος: Προκειμένου να κατατεθεί αυτή η πρόταση ασχολήθηκαν κάποιοι 

άνθρωποι, οι οποίοι ήταν και υπηρεσιακοί φυσικά, ασχολήθηκε και ο κ. Δαούλας και 
ο κ. Καμπούρης, από τους αιρετούς ο κ. Παυλίδης και μπορούν κάλλιστα να σας 
απαντήσουν σε κάποια ζητήματα. Εγώ εμπιστεύομαι ιδιαίτερα τους τεχνοκράτες σ΄ 
αυτά τα θέματα, εμπιστεύομαι τις προτάσεις τους, μπορούμε να κουβεντιάσουμε 
οτιδήποτε και θα κάνουμε στη συνέχεια και την επιτροπή μας που θα 
παρακολουθήσει την όλη διαδικασία. Αν θέλετε να συμμετέχετε εσείς κε 
Ακριβόπουλε που είστε ιδιαίτερος γνώστης αυτών των ζητημάτων και νομίζω ότι τα 
πράγματα είναι πολύ απλά. Εάν υπάρχει όμως ένα συνολικότερο ζήτημα ότι δεν 
πρέπει να συγχωνευθούν ή να προχωρήσουν έτσι ή αλλιώς οι επιχειρήσεις, βάσει της 
προσταγής του νέου κώδικα κι έχετε διαφορετική άποψη, τότε αυτό είναι ένα άλλο 
κομμάτι. Εάν δηλ. θέλετε να το αφήσουμε για το τέλος του 2007, για τον Δεκέμβριο, 
εγώ σας λέω όχι και είμαι κάθετη, γιατί υπάρχουν τεράστια προβλήματα που πρέπει 



να αντιμετωπιστούν κι αυτή η δημοτική αρχή θα τ΄ αντιμετωπίσει ένα – ένα, ριζικά 
και γρήγορα. 

Ακριβόπουλος: Καταρχήν το τι τοποθέτηση θα γίνει από πλευράς 
αντιπολίτευσης θα γίνει στο στάδιο που πρέπει να γίνει. Εγώ απηύθυνα ερωτήματα 
στην κα Δήμαρχο αλλά δεν μου απάντησε στο τελευταίο ερώτημα. 

Πρόεδρος: Απάντησε με τον τρόπο που έπρεπε ν΄ απαντήσει. 
Ακριβόπουλος: Δεν θέλω κε Πρόεδρε να είμαι ιδιαίτερα σκληρός απέναντί 

σας. Εκανα ερώτηση για τα μάρμαρα αλλά δεν απάντησε. 
Δήμαρχος: Συγνώμη κε Ακριβόπουλε μου διέφυγε και θέλω να σας θέσω ένα 

ερώτημα γιατί είστε έγκριτος νομικός και παρακαλώ στην τοποθέτησή σας να πείτε 
την άποψή σας γι’ αυτό το θέμα. Εχετε καμία πρόταση για το τι άλλο πρέπει να γίνει 
για τα μάρμαρα; Θέστε την όταν τοποθετηθείτε γιατί πρέπει να τελειώνουμε με την 
ιστορία των μαρμάρων. Ξέρετε ακριβώς τι προβλέπει ο κώδικας και ποιες είναι οι 
διαστάσεις και για την μεταφορά του χρέους και για όλα. Γι’ αυτό ακριβώς θα σας 
ακούσω με πάρα πολύ ενδιαφέρον. 

Ακριβόπουλος: Όταν πάρουμε τον λόγο θα τα πούμε αλλά εγώ ρωτάω εσάς 
πώς είδατε αυτό το θέμα. 

Δήμαρχος: Κι εγώ σας αντιπροτείνω να βρείτε εσείς έναν άλλον τρόπο, γιατί 
εμείς το βασανίσαμε πολύ κι αν «τα ράσα κάνουν τον παπά» και είναι κοινωφελής ή 
όχι, τότε είναι μία άλλη υπόθεση. Εσείς αν έχετε έναν άλλον τρόπο που πραγματικά 
να στέκεται κι έχετε ψάξει όλες τις διαστάσεις του νόμου, θέστε το εδώ πέρα να το 
δούμε. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Συζητάμε σήμερα το μεγαλύτερο θέμα του Δήμου και θα 

έπρεπε η κα Δήμαρχος να το είχε προσέξει πολύ περισσότερο, να συμβουλευτεί 
νομικούς, να ζητούσε αν ήθελε και τη γνώμη και των αρχηγών των παρατάξεων κι ας 
μην κρύβεται πίσω από το  αιτιολογικό ότι μας ζήτησε μία φορά να έρθουμε και δεν 
ήρθαμε. Αφού έκρινε ότι αυτό το θέμα είναι σοβαρό και θέλει ειδική προεργασία 
όφειλε να την κάνει και να μην δικαιολογείται ή απολογείται στο δημοτικό 
συμβούλιο μ΄ αυτόν τον τρόπο. Επειδή κε Πρόεδρε δεν εκδόθηκαν ακόμη οι 
υπουργικές αποφάσεις με τις οποίες δίνονται θέματα, δίνεται γραμμή, δίνεται 
μπούσουλας, δίνονται λεπτομέρειες σχετικά με την εφαρμογή αυτών των άρθρων, 
προτείνω να αναβληθεί το θέμα, να γίνει και το καινούργιο Δ.Σ. της ΚΕΔΚΕ να 
γνωμοδοτήσει κι αυτό, γιατί πρέπει να γνωμοδοτήσει στην έκδοση των αποφάσεων 
του υπουργείου Εσωτερικών και μετά, περί τα τέλη Ιουνίου, αφού γίνει 
εμπεριστατωμένη εισήγηση, θα αποφασίσουμε. Δεν θέλω να θίξω ούτε τον κ. 
Καμπούρη, ούτε τον κ. Δαούλα εάν επεξεργάστηκαν το θέμα, ούτε τους νομικούς 
συμβούλους του Δήμου θέλω να θίξω, όμως απ΄ αυτή την εισήγηση που ήρθε σήμερα 
στο Δ.Σ. κανένας δημοτικός σύμβουλος, όσο κι αν την διάβασε δεν την κατάλαβε. 
Είναι ειδικό θέμα, είναι σοβαρό θέμα, θα μπλέξουμε σε περιπέτειες όχι μόνο σε 
οικονομικής φύσεως θέματα αλλά ενδεχομένως και σε εργασιακά. Εγώ μελέτησα το 
θέμα σοβαρά και από την εμπειρία που έχω, έχω συγκεκριμένη εισήγηση να κάνω και 
δεν έχω πρόβλημα να την κάνω τώρα, αφού μου δώσετε το δικαίωμα του ειδικού 
αγορητή και κανένας άλλος δεν θα μιλήσει από την παράταξή μου. 

Πρόεδρος: Νομίζω ότι στο τέλος μπήκε μία παράγραφος που το έλεγε. Εγινε 
μία αρχική αναφορά και μία πρόταση που λέει να ψηφιστούν 3 ή 5 άνθρωποι οι 
οποίοι θα μελετήσουν συνολικότερα το όλο θέμα. Δεν ήρθαμε σήμερα εδώ ν΄ 
αποφασίσουμε γι’ αυτά τα πράγματα. Γίνεται μία σκέψη, μία αναφορά σε ορισμένα 
πράγματα, αλλά θα υπάρξει μία επιτροπή. Είναι μία καταρχήν διαβούλευση. 

Σκουμπόπουλος: Δεν θέλω να σας προσβάλω αλλά λέει ότι για την 
παρακολούθηση της όλης διαδικασίας προτείνεται επιπλέον η σύσταση τριμελούς 
επιτροπής από δημοτικούς συμβούλους. Σας προτείνω να αναβληθεί για το καλό του 



Δήμου, των δημοτικών επιχειρήσεων και των εργαζομένων. Δεν θέλω να φτάσουμε 
στον Δεκέμβριο. Τέλη Ιουνίου να φέρετε εδώ το θέμα αλλά τεκμηριωμένο, με τις 
γνωμοδοτήσεις, τις αποφάσεις του υπουργείου Εσωτερικών, τις εγκυκλίους, να δούμε 
τι θα κάνουν άλλοι δήμοι. Τρέξατε και κάνατε μία εισήγηση ώστε να φέρετε το θέμα 
στο Δ.Σ. αλλά δεν είναι έτσι, δεν παίζουμε. Είναι το μεγαλύτερο θέμα, στα 25 χρόνια 
ο Δήμος μας έκανε τις περισσότερες δημοτικές επιχειρήσεις ασκώντας μία 
συγκεκριμένη πολιτική, άλλοι συμφωνούσαν κι  άλλοι διαφωνούσαν με την ίδρυση 
των δημοτικών επιχειρήσεων, δεν ήταν όμως πανάκεια και ξέρουμε γιατί γινόταν στο 
παρελθόν. Τώρα όμως γιγαντώθηκαν όχι μόνο στον δικό μας δήμο αλλά σε όλη την 
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Βούλιαξαν όλοι οι δήμοι από τις δημοτικές επιχειρήσεις 
κάνοντας κάποια πολιτική και κακή χρήση του κώδικα που έκανε τότε ο αείμνηστος 
Γεννηματάς κι έδωσε τη δυνατότητα στους δήμους να κάνουν δημοτικές 
επιχειρήσεις, αλλά τότε οι δημοτικές αρχές πήραν σβάρνα κι έκαναν συνέχεια κι 
άλλοτε πέτυχαν κι άλλοτε απέτυχαν. Προτείνω λοιπόν να αναβάλουμε το θέμα, να 
περιμένουμε να εκδοθούν οι αποφάσεις του υπουργείου, να εκδοθούν εγκύκλιοι, να 
δούμε τι θα κάνουν και οι άλλοι δήμοι που έχουν μεγαλύτερη εμπειρία από εμάς για 
ν΄ αποφασίσουμε. 

Δελαβερίδης: Εκανε πρόταση ο κ. Σκουμπόπουλος να του δοθεί ένας εύλογος 
χρόνος ώστε να παρουσιάσει αυτά που έχει να πει. Εγώ θα συμφωνήσω να του δοθεί 
ένας χρόνος που θα συμφωνήσει το Δ.Σ. ώστε να τοποθετηθεί. 

Ακριβόπουλος: Διαδικαστικά. Πρέπει πρώτα να μπει το θέμα της αναβολής 
γιατί αν αναβληθεί το θέμα τότε δεν χρειάζεται η τοποθέτηση αλλιώς εμείς 
παραιτούμαστε ώστε να κάνει χρήση της ειδικής διάταξης. 

Δήμαρχος: Εμείς έχουμε ένα τεράστιο πρόβλημα, μπαίνουμε διαρκώς μέσα 
από την υφιστάμενη κατάσταση. Δεν μπορούμε να δεχθούμε την αναβολή αλλά 
δικαιούται βεβαίως να είναι ειδικός αγορητής. Υπάρχουν κι άλλα σοβαρά ζητήματα 
όπως είναι το υπηρεσιακό και τόσα άλλα που πρέπει να κάνουμε αυτό το έτος, δεν 
είναι το μόνο σοβαρό. Είναι σοβαρό γιατί έχει μία διάσταση ως προς τους 
εργαζόμενους και ως προς το μέγεθος των χρεών και το τι πρόκειται να γίνει μ΄ αυτό. 
Πρέπει να κλείνουμε μαύρες τρύπες, ούτε οι υπάλληλοι από την Εληά, που βλέπω 
εδώ, μπορεί να είναι διαρκώς με πέντε φράγκα στην τσέπη και κάπου πρέπει να 
τελειώνει αυτή η ιστορία. Μας δίνει το δικαίωμα ο νόμος να το κάνουμε. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου για 
αναβολή συζήτησης και λήψη απόφασης επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 9 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. 
Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης, Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Ορφανίδης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου για συζήτηση και 
λήψη απόφασης επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 14 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, 
Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία προχωρούμε στη συζήτηση του θέματος. 
Σκουμπόπουλος: Λυπάμαι που για άλλη μία φορά το Δημοτικό Συμβούλιο δεν 

στάθηκε στο ύψος των περιστάσεων και δεν δέχθηκε την πρότασή μου μόνο και μόνο 
γιατί την έκανα εγώ, ενώ αν την έκανε κάποιος άλλος θα την δεχόταν. Δεν πειράζει 
όμως, εγώ για το συμφέρον του Δήμου θα πω αυτά που είναι να πω κι ας φωτίσει ο 
Θεός αυτούς που θα ψηφίσουν. Είναι αλήθεια πως με τον νέο Δημοτικό Κώδικα 
γίνεται μία προσπάθεια να εξυγιανθούν οι δημοτικές επιχειρήσεις. Είναι βέβαιο πως 
με αυτές τις διατάξεις, ο βραχνάς που όλα αυτά τα χρόνια, με ευθύνη των δημοτικών 



αρχών, έπεσε στους δήμους, ξεκαθαρίζουν πολλά πράγματα. Δίνεται διέξοδος λοιπόν 
στους δήμους, για ό,τι έγινε την προηγούμενη 25ετία, να τα διορθώσουν, να τα 
βελτιώσουν αλλά και να εξυγιανθούν όχι μόνον οι δήμοι, αλλά και οι δημοτικές 
επιχειρήσεις και να υπάρξει εργασιακή ειρήνη μέσα στην Τοπική Αυτοδιοίκηση 
συνολικά, είτε στους κεντρικούς Δήμους εργάζονται οι εργαζόμενοι, είτε στις 
δημοτικές επιχειρήσεις, είτε στα δημοτικά νομικά πρόσωπα. Σύμφωνα λοιπόν με το 
άρθρο 252 οι δήμοι μπορούν να συστήνουν δύο ειδών επιχειρήσεις, τις κοινωφελείς 
και τις ανώνυμες εταιρείες. Σύμφωνα με το άρθρο 253 η σύσταση γίνεται με 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου ύστερα από εκπόνηση σχετικής 
οικονομοτεχνικής μελέτης βιωσιμότητας. Σύμφωνα με το άρθρο 253 παρ. 5, με 
απόφαση του υπουργού Εσωτερικών μετά από γνώμη της ΚΕΔΚΕ, είναι δυνατόν να 
καθορίζονται ειδικότεροι όροι και προϋποθέσεις που αφορούν το περιεχόμενο της 
απόφασης του Δημοτικού Συμβουλίου. Τα διαβάζω από μέσα για να αντιληφθείτε 
κύριοι συνάδελφοι τι πάμε να κάνουμε ή τι εισηγείται η Δήμαρχος. 

Σύμφωνα με το άρθρο 254, η σύσταση κοινωφελών επιχειρήσεων γίνεται με 
σκοπό την οργάνωση λειτουργιών ή δραστηριοτήτων και την παροχή υπηρεσιών 
συναφών ή συνδεόμενων με τις αρμοδιότητές τους που αναφέρονται στους τομείς της 
κοινωνικής, πολιτικής και αλληλεγγύης, της παιδείας, του πολιτισμού, του 
αθλητισμού και του περιβάλλοντος, με εξαίρεση την καθαριότητα των κοινοχρήστων 
χώρων, την αποκομιδή απορριμμάτων, την δημιουργία και συντήρηση πρασίνου και 
την λειτουργία  κοιμητηρίων και κέντρων αποτέφρωσης νεκρών. Σύμφωνα με την 
παρ. 2 του ίδιου άρθρου είναι δυνατή η παράλληλη επιδίωξη περισσότερων σκοπών 
από την κοινωφελή επιχείρηση που είναι μεταξύ τους συναφείς και σε κάθε 
περίπτωση δεν έχουν εμπορικό ή βιομηχανικό χαρακτήρα. Δεν μπορεί δηλ. το 
γραφείο τελετών να μπει στη συγχώνευση επιχειρήσεων, ούτε ο Ηφαιστος, ούτε τα 
Μάρμαρα. Σύμφωνα με το άρθρο 263, από δύο ή περισσότερες κοινωφελείς 
επιχειρήσεις είναι δυνατόν να συγχωνεύονται με απόφαση του Δ.Σ. που λαμβάνεται 
με την απόλυτη πλειοψηφία του συνόλου των μελών του. Η απόφαση αυτή 
λαμβάνεται ύστερα από εκτίμηση του ενεργητικού, του παθητικού και της περιουσίας 
των συγχωνευόμενων επιχειρήσεων, σύμφωνα με το άρθρο 9 του εμπορικού κώδικα 
2190/1920 και την εκπόνηση σχετικής οικονομοτεχνικής μελέτης. 

Πάμε τώρα σ΄ αυτό που αφορά κατευθείαν εμάς, το άρθρο 269 που μιλάει για 
τη συγχώνευση των ήδη υπαρχουσών επιχειρήσεων, συγχώνευση – μετατροπή και 
λύση των επιχειρήσεων. Αν, λέει ο κώδικας, μέχρι τις 31.12.2007 οι ΟΤΑ δεν 
προσαρμόσουν τα καταστατικά των επιχειρήσεων στις διατάξεις του κώδικα, λύονται 
και τίθενται υπό εκκαθάριση. Αν δηλ. αυτή τη δουλειά που λέμε απόψε δεν την 
κάνουμε μέχρι 31.12. τότε καταργούνται οι επιχειρήσεις και μπαίνουν υπό 
εκκαθάριση. Υφιστάμενες αμιγείς επιχειρήσεις, όπως είναι όλες οι δικές μας, είναι 
δυνατόν να συγχωνευθούν έως 31.12.2007 κατά τα οριζόμενα στο προηγούμενο 
άρθρο που σας διάβασα, ύστερα από εκτίμηση των υπηρεσιακών στοιχείων και 
ύστερα από οικονομοτεχνική μελέτη. Με απόφαση του Δ.Σ. είναι δυνατόν να 
μεταφερθεί το πλεονάζον προσωπικό στον Δήμο  ή σε Νομικό Πρόσωπο του Δήμου, 
χωρίς αίτησή τους. Το προσωπικό αυτό πρέπει να απασχολείται στις επιχειρήσεις 
μέχρι 31.12.2005, δηλ. δεν μπορεί να μεταφερθεί προσωπικό που προσλήφθηκε το 
2006. Υφιστάμενες αμιγείς δημοτικές επιχειρήσεις του άρθρου 277, όπως είναι αυτές, 
είναι δυνατόν έως τις 31.12.2007 να μετατραπούν ως προς τους εμπορικούς ή 
βιομηχανικούς σκοπούς που επιδιώκουν σε ανώνυμη εταιρεία του ΟΤΑ και τέτοια 
έχουμε και είναι το γραφείο τελετών. Σύμφωνα πάλι με το άρθρο 269, τελευταία 
παράγραφο, με απόφαση του υπουργείου Εσωτερικών, που δεν εκδόθηκε, 
καθορίζεται η διαδικασία λήψης και εφαρμογής της απόφασης που θ΄ 
ακολουθήσουμε, προσαρμογής του καταστατικού της επιχείρησης κ.λ.π. και κάθε 
αναγκαία λεπτομέρεια για την εφαρμογή των διατάξεων του άρθρου αυτού. Πώς 



λοιπόν θα προχωρήσουμε σε συγχώνευση, κατάργηση ή ίδρυση νέας κοινωφελούς 
επιχείρησης αφού δεν εκδόθηκε αυτή η απόφαση; Εκτός αν μας πείτε ότι εκδόθηκε. 

Σας τα είπα αυτά και σας κούρασα αλλά πιστεύω κύριοι συνάδελφοι ότι έπρεπε να 
τ΄ ακούσετε γιατί νομίζω δεν τ΄ ακούσατε. ΄Η όποιοι τα διάβασαν μόνοι τους και 
τα κατάλαβαν, είναι βέβαια σύνθετα και δεν μπορούν όλοι να τα καταλάβουν και 
δεν υποτιμώ κανέναν μ΄ αυτό που λέω. Υστερα λοιπόν από την εισήγηση που είδα 
για τη συγχώνευση όλων των επιχειρήσεων, εμπορικών, βιομηχανικών και 
κοινωφελών σε μία κοινωφελή και διατήρηση μόνο του Δ.Α.Ο. και του ΔΗΠΕΘΕ, 
δεν μπορώ να συμφωνήσω και κάνω την εξής πρόταση. Η συγχώνευση των 
αμιγών επιχειρήσεων που μπορεί να γίνει είναι η ΔΕΤΟΠΟΚΑ, το ΚΠΠΕ, το 
ΔΗΠΕΘΕ, ο Δ.Α.Ο., ο Ξένιος Δίας, η Ιριδα και το ΚΕΜΑΕΔ. Λέω ότι μπορεί να 
γίνει γιατί τέτοιες δράσεις κοινωνικού χαρακτήρα έχει αναπτύξει η ΔΕΤΟΠΟΚΑ. 
Προτείνω την κατάργηση των δύο ανενεργών επιχειρήσεων, της Εληάς και των 
Μαρμάρων, αφού δεν χρειάζονται δεν πρέπει να υπάρχουν και μεταφορά αυτού 
του  προσωπικού στον Δήμο ή σε Νομικά Πρόσωπα, όπου κρίνουμε ότι 
χρειάζονται. Την διατήρηση του Ηφαίστου γιατί είναι εργαλείο που χρειάζεται 
στον Δήμο και απ΄ ότι είδα έχει δύο εργαζόμενους, αλλά μπορεί ο Δήμος να τη 
συντηρήσει αυτή την επιχείρηση για να κάνει κάποια έργα και κάποιες μελέτες 
που δεν μπορεί με άλλον τρόπο και την μετατροπή του Γραφείου Τελετών σε 
ανώνυμη εταιρεία, αν θέλουμε να υπάρχει και πρέπει να υπάρχει το Γραφείο 
Τελετών γιατί έτσι συγκρατούνται άλλες ομοειδείς επιχειρήσεις από μεγάλα και 
πονηρά πράγματα. 

Πρόεδρος: Ολη αυτή η κουβέντα κε Σκουμπόπουλε και οι προτάσεις σας ήταν 
ακριβώς το θέμα της συζήτησης. 

Ακριβόπουλος: Το εισηγητικό λέει ότι προτείνεται το Δημοτικό Συμβούλιο 
Βέροιας να εξουσιοδοτήσει την Δήμαρχο Βέροιας να προχωρήσει σ’ όλες εκείνες τις 
ενέργειες προς την κατεύθυνση της υλοποίησης της ανωτέρω πρότασης που έχει αυτό 
το πρίσμα και την παρακολούθηση της όλης διαδικασίας προτείνεται επιπλέον η 
σύσταση τριμελούς επιτροπής από δημοτικούς συμβούλους. Αυτό είναι άλλο πράγμα 
από αυτό που λέτε εσείς κε Πρόεδρε. 

Τσιάρας: Διαδικαστικά. Επρεπε κε Ακριβόπουλε να έχουμε μία θέση, μία 
πρόταση γιατί πώς αλλιώς θα κάναμε διάλογο; Θα μας λέγατε ότι δεν έχουμε 
πρόταση για διάλογο. Ο κ. Σκουμπόπουλος έθεσε μία άλλη πρόταση. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Παυλίδης: Είμαστε στον 5ο μήνα, έχει βγει ο καινούργιος Δημοτικός 

Κώδικας, είναι νόμος του Ελληνικού Κράτους, δίνει γενικές αρχές και μία κεντρική 
κατεύθυνση και πάνω σ΄ αυτήν ξεκίνησαν κάποια άτομα να δουλεύουν  κι έκαναν μία 
καταρχήν πρόταση που φέρνουμε σήμερα στο συμβούλιο. Αυτή η καταρχήν πρόταση, 
όπως βλέπουμε και στο εισηγητικό, είναι μία αποτύπωση των σκοπών και των 
δράσεων της κάθε επιχείρησης, γίνεται μία αναλυτική καταγραφή για να βγουν 
ευκολότερα συμπεράσματα σχετικά με το πόσο αμιγής μπορεί να είναι μία 
επιχείρηση με μία άλλη. Γιατί ο κώδικας προβλέπει ότι αμιγείς επιχειρήσεις 
συγχωνεύονται και κάποιες άλλες, που δεν τηρούν κάποια κριτήρια μετατρέπονται ή 
διαλύονται. Επομένως πάνω στο νόμο στηρίχθηκε μία καταρχήν πρόταση ώστε να 
διαμορφωθεί ένα πλαίσιο. Πάνω σ΄ αυτήν την πρόταση, στο τέλος, υπάρχουν κάποια 
συμπεράσματα τα οποία δεν είναι τυχαία κι επειδή άκουσα και την πρόταση του κ. 
Σκουμπόπουλου, είναι περίπου στα ίδια πράγματα. Γιατί οι αμιγείς επιχειρήσεις δεν 
αλλοιώνουν τον χαρακτήρα τους, οι επιχειρήσεις που δεν μπορούν να πάρουν 
προγραμματικές συμβάσεις πλέον από τον Δήμο κι άρα δεν μπορούν να έχουν 
βιωσιμότητα πρέπει να συγχωνευθούν ή να μετατραπούν σε κάποια άλλη και θα 
πρέπει να επιλέξουμε ποιες δημοτικές επιχειρήσεις θα κρατήσουμε. Είναι έτσι όπως 
αναγνώσθηκαν και τα γράφει και η θέση. Οι δημοτικές επιχειρήσεις μπορούν να 



έχουν αυτόν τον συγκεκριμένο χαρακτήρα και μιλάμε μόνο για τις επιχειρήσεις και 
όχι για τα νομικά πρόσωπα του Δήμου για τα οποία δεν γίνεται τίποτα. Επομένως θα 
πρέπει να υπάρξει μία καταρχήν πρόταση, αυτή που παρουσιάζεται τώρα και στο 
τέλος λέει να γίνει μία επιτροπή η οποία θα συζητήσει, θα φροντίσει να περάσει σε 
οικονομοτεχνικές μελέτες βιωσιμότητας, στο πώς θα υλοποιηθούν και σε κάποιες 
σκέψεις, θα πρέπει να τροφοδοτήσει μ΄ αυτή τη γνώση και με τους σκοπούς που 
σχεδιάζει και γι’ αυτό θα έπρεπε να είναι διαπαραταξιακή και γι’ αυτό θα έπρεπε να 
προχωρήσουμε γιατί ταυτόχρονα πρέπει να κάνουμε και κάποια άλλα πράγματα, 
όπως είναι το στήσιμο μιας κάποιας αναπτυξιακής που προβλέπεται από τον κώδικα 
και το επιχειρησιακό σχέδιο που θα πρέπει να γίνει κι αυτό μέσα στο 2007 και να 
κατατεθεί με το οποιοδήποτε πρόγραμμα κυνηγηθεί από τον δήμο και θα πρέπει να 
περιγράφεται σαν επιχειρησιακό για να γίνει πλέον επιλέξιμο. Είναι μία πρόταση που 
εγώ τη θεωρώ πολύ χρήσιμη σαν καταρχήν θέση, σαν ένα ξεκίνημα μιας συζήτησης 
μιας πάρα πολύ σοβαρής υπόθεσης όσον αφορά τον Δήμο, γιατί αφορά επιχειρήσεις 
και εργαζομένους. Η κατεύθυνση που δίνει ο νομοθέτης είναι πως ο κάθε δήμος 
πλέον δεν μπορεί να είναι έμπορος, δεν μπορεί να είναι ιδιώτης. Αυτό το έδειξε 
εμπειρία ετών και δεν αφορά μόνον τον δήμο μας. Αυτό το νομοσχέδιο προφανώς 
βγήκε από μία στατιστική, από κάποια συμπεράσματα που έγιναν ανά την Ελλάδα και 
δεν παίρνει κανένας σαν κριτήριο εάν σήμερα είναι στη Δημαρχία ο τάδε ή ο δείνα. 
Σημασία έχει πώς πρέπει να λειτουργούν κάποια πράγματα για να μη φορτώνουν τον 
δήμο με έξοδα ή αν θέλετε να μη βουλιάζει ο δήμος εξαιτίας της μη ανάγκης να 
προχωρήσουν κάποια πράγματα ή πώς μπορεί να διεκδικήσει κάποια άλλα για να έχει 
και την θετική δραστηριότητα. Οι εργαζόμενοι σ΄ αυτές τις επιχειρήσεις πρέπει ν΄ 
αρχίσουν να προσανατολίζονται και ο Δήμος μπορεί να κάνει μία διαχείριση όσο το 
δυνατόν πιο σύντομα, διότι αυτό θα είναι υπέρ του Δήμου, θα αποβεί υπέρ αυτών των 
ανθρώπων που σήμερα είναι κρεμάμενοι και δεν ξέρουν ποιο είναι το μέλλον τους 
και προς τα πού θα πάνε. Θα μπορέσει ο Δήμος να εκμεταλλευτεί αυτή την 
κατάσταση προς το καλύτερο σε σχέση με την οικονομική κατάσταση που βρίσκεται. 
Ο νόμος είναι σαφής στο ποιες εταιρείες και κοινωφελείς επιχειρήσεις μπορούν να 
στηθούν. Επίσης είναι σαφής όσον αφορά τις προγραμματικές συμβάσεις, γιατί 
κάποιες εταιρείες ή επιχειρήσεις χωρίς να παίρνουν χρήματα από τον Δήμο δεν 
μπορούν να επιβιώσουν και είναι αναγκαίο κακό πλέον να κλείσουν ή να 
συγχωνευθούν. 

Χ΄Αθανασίου: Εγώ πραγματικά δεν κατάλαβα γιατί τόση φασαρία. Δεν 
μπορεί κανείς να μην παραδεχθεί ότι συμμερίζεται την αγωνία της Δημάρχου για το 
ότι ο χρόνος μας λέει να προχωρήσουμε. Δεν μπορώ όμως να μην πω ότι 
συμμερίζομαι και την αγωνία του κ. Σκουμπόπουλου για να μη γίνει κάτι πρόχειρο ή 
κάτι λάθος και σ΄ αυτό νομίζω ότι συμφωνούμε όλοι. Ότι δηλ. πρέπει να γίνει 
σύντομα και σωστά. Η σημερινή συζήτηση τι προσθέτει ή τι αφαιρεί σ΄ αυτό το 
πράγμα;  Ηταν λάθος; Φεύγοντας απ΄ αυτή την αίθουσα, όλοι δεν θα είμαστε λίγο πιο 
φωτισμένοι γύρω από το θέμα της συγχώνευσης των επιχειρήσεων που όλοι 
συμφωνούμε ότι πρέπει να γίνει; Και πρέπει να γίνει και σύντομα, σωστά και χωρίς 
νομικές παρατυπίες. Αυτή η εισήγηση δίνει λοιπόν την αφορμή ότι πρέπει να γίνει, 
ότι πρέπει να προχωρήσουμε σωστά και να καταλήξουμε σε μία πρόταση και σε μία 
επιτροπή που όχι θα παρακολουθεί αλλά θα διαμορφώσει την οριστική πρόταση που 
θα στέκει νομικά και σύμφωνα με τις δικές σας απορίες κε Σκουμπόπουλε αλλά και 
με τις δικές μας, έτσι ώστε να βγει κάτι σωστό. Η εισήγηση, εμένα με οδηγεί στο να 
προτείνουμε την επιτροπή που θα περιλαμβάνει νομικό σύμβουλο, τεχνοκράτη, 
εκλεγμένους αντιπροσώπους ή εκλεγμένο αντιπρόσωπο. 

Ορφανίδης: Εχω την εντύπωση ότι και οι βροντές επηρεάζουν το πνεύμα. Κι 
αυτό το λέω με την έννοια πως για να μη χάνουμε τον χρόνο μας, αφού θα 
καταλήξουμε στο να δημιουργήσουμε μία επιτροπή, ας προταθούν ποιοι θέλουν ν΄ 



ασχοληθούν και να τελειώνουμε μ΄ αυτό το θέμα κι εγώ προσωπικά βάζω τον εαυτό 
μου σαν εθελοντή, να προσφέρω σ΄ αυτή την διαδικασία και επιτροπή. Θα ήθελα 
όμως, όντως αυτές οι εισηγήσεις από τη μεριά του Προέδρου να έρχονται σαφείς. 
Μας μπερδεύετε κε Πρόεδρε, πρέπει να είστε πιο σαφής, και στην προηγούμενη 
συνεδρίαση είχαμε το ίδιο και τώρα. Το να είναι κάποιος πιο διαβασμένος από 
κάποιον άλλον δεν είναι κακό και μπορούμε να το αναγνωρίσουμε. Εγώ σήμερα 
αποκόμισα μία καλύτερη εικόνα για το τι λέει ο νόμος από τον κ. Σκουμπόπουλο, 
μπράβο του και προς τιμή του. Ας φροντίσουμε λοιπόν γι’ αυτές τις διαδικασίες, 
προτείνω να είναι μία 5μελής επιτροπή, η οποία θα έχει ρόλο εισηγητικό και όχι 
αποφασιστικό. 

Δήμαρχος: Εγώ επιμένω στο επείγον του θέματος. Συμφωνώ βεβαίως να γίνει 
επιτροπή και ξέρετε εμάς, από εκείνη τη μεριά, μας τρώει η καρδιά μας για την πολύ 
δημοκρατική διαδικασία. Αν ήμασταν στην προηγούμενη τετραετία, το ξέρετε και το 
ξέρουμε, ότι εν ριπή οφθαλμού θα είχε περάσει το θέμα. Οφείλω να δώσω δύο 
απαντήσεις. Ακουσα με προσοχή τον κ. Σκουμπόπουλο που ουσιαστικά δεν διαφωνεί 
με τα ζητήματα που τίθενται, είδα ελάχιστα ψήγματα διαφωνίας σε σχέση μ΄ αυτά 
που τέθηκαν, ακριβώς γιατί έχουμε στα χέρια μας μία αρτιότατη μελέτη και το 
διαπιστώσατε. Εγώ δεν διέκρινα κάποιες ουσιαστικές διαφωνίες απ΄ αυτά που 
προτείνονται γιατί ακριβώς αυτά τα πράγματα είναι απόρροια όσων ο νόμος 
επιτάσσει και τον είδατε τον νόμο πολύ καλά και είδατε πως κάπως έτσι πρέπει να 
γίνει. Επιμένω ότι είναι μία σωστότατη και αρτιότατη δουλειά αυτή η συγκεκριμένη 
πρόταση. Το υπουργείο Πολιτισμού δεν θέλει να μπερδευτούν τα ΔΗΠΕΘΕ και μη 
νομίζετε ότι δεν κάναμε τις επικοινωνίες μας, δεν πήραμε τις πληροφορίες μας ή 
έρχονται κάποια πράγματα τόσο αβασάνιστα εδώ πέρα. Δεν θέλει να μπερδευτούν τα 
ΔΗΠΕΘΕ με τις υπόλοιπες επιχειρήσεις και υπάρχει κίνδυνος να ακυρώσουμε το 
Δημοτικό Περιφερειακό Θέατρο γιατί ξέρετε ότι τα θέατρα βρίσκονται σ΄ ένα 
κομβικό σημείο και θα ληφθούν κάποιες αποφάσεις. Αυτό γίνεται σ΄ όλη την Ελλάδα 
κι αυτές τις απαντήσεις έλαβαν από το υπουργείο Πολιτισμού και όλα τα υπόλοιπα 
ΔΗΠΕΘΕ που επικοινώνησαν, γιατί κι άλλοι ετοιμάζονται και δεν είμαστε οι μόνοι. 
Μακάρι να ήμασταν οι πρώτοι, αν δεν κωλυσιεργούσατε, που θα μας ζητούσαν οι 
υπόλοιποι Δήμοι το δείγμα της δουλειάς που κάναμε εδώ πέρα, αλλά δυστυχώς 
νομίζω ότι η αναβολή είναι θέμα που τίθεται εκ του πονηρού για κωλυσιεργία. 
Θέσατε κε Σκουμπόπουλε το θέμα των επιχειρήσεων της Εληάς και των Μαρμάρων, 
αλλά στην αρχή το είπα πως ο σκοπός της επιχείρησης των Μαρμάρων θα διαγραφεί 
από τους σκοπούς της νέας κοινωφελούς γιατί δεν μπορούν να μεταφερθούν οι 
εμπορικές δραστηριότητες. Οφείλω να δώσω ορισμένες απαντήσεις σ΄ αυτά που 
τέθηκαν για να αποδείξω ότι δεν υπάρχουν διαφωνίες, τα πράγματα είναι 
συγκεκριμένα. Οσον αφορά το Γραφείο Τελετών, που η σκέψη του μας ταλαιπώρησε 
και μας ταλαιπωρεί ακόμη και μάλιστα πήγα να δω πως λειτουργεί της Καλαμαριάς 
και της Μηχανιώνας που μου είπαν ότι είναι κερδοφόρες δημοτικές επιχειρήσεις, εκ 
του νόμου πρέπει να γίνει Α.Ε.. Είπατε κι εσείς να γίνει Α.Ε. αλλά δεν ξέρω αν 
σκεφτήκατε πώς θα είναι βιώσιμη μία Α.Ε. αφού θα έχει αυξημένο κόστος 
λειτουργίας και νομίζω ότι κι εσείς κε Ακριβόπουλε το ξέρετε αυτό γιατί θα πρέπει να 
έχει οικονομική κάλυψη, λογιστήριο κ.α. Επίσης, η νέα Α.Ε. που πιθανόν θ΄ 
αποφασίσουμε να δημιουργηθεί σε σχέση με το Γραφείο Τελετών θα κληρονομήσει 
το υφιστάμενο χρέος, γεγονός που θα την καταστήσει ζημιογόνα τουλάχιστον για 
τρεις χρήσεις, με αποτέλεσμα, στη συνέχεια, εκ του νόμου πάλι, να διαλυθεί. Αυτά 
πρέπει να τα προβλέπουμε και συμφωνώ απόλυτα να μην κάνουμε πρόχειρες 
κινήσεις. Σας είπα επίσης πως θέλουμε να διασφαλίσουμε ότι δεν θ΄ απολυθούν οι 
εργαζόμενοι κι αυτό διασφαλίζεται με συγκεκριμένο τρόπο. Επειδή θεωρώ ότι είναι 
άποψή μου πάγια και την κατέθεσα, ότι προσπάθησα να υλοποιηθεί πως θα πρέπει να 
κάτσουμε στο ίδιο τραπέζι και να συζητάμε κάποια πράγματα, αλλά δεν υπήρχε 



διάθεση και μη μου λέει τώρα ο κ. Σκουμπόπουλος γιατί τον κάλεσα δυο – τρεις 
φορές προφορικά αλλά και γραπτά και δεν έλαβα καμία απάντηση. Γιατί εγώ σώνει 
και καλά θα πρέπει να σέρνομαι πίσω απ΄ αυτή την «αρρώστια» μου για τη 
δημοκρατική διαδικασία όταν οι άλλοι δεν έχουν διάθεση να μπουν σ΄ αυτή τη 
λογική; Πρέπει να προχωρήσουμε γρήγορα αυτή την υπόθεση, βεβαίως υπάρχει εδώ 
στο εισηγητικό η δημιουργία της επιτροπής και χαίρομαι που θέλει και ο κ. 
Ορφανίδης να είναι μέσα αλλά για να είμαι σαφής δεν δέχομαι κωλυσιεργία. Θα μπει 
συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα, και σε 15 μέρες θα πρέπει να εισηγηθεί, μια και οι 
υπουργικές αποφάσεις βγήκαν κι αν προκύψει κάτι στο μέλλον ξέρετε πολύ καλά ότι 
είμαστε σε θέση να το αντιμετωπίσουμε. Θα καθίσει λοιπόν η επιτροπή, αν θέλει να 
λειτουργήσει κι όχι να κωλυσιεργήσει και σε 15 μέρες θα έχει τελειώσει αυτό το 
ζήτημα, γιατί εμείς μπαίνουμε διαρκώς μέσα κι όταν έρθει η λογοδοσία ο κ. 
Σκουμπόπουλος θα μας κάνει κριτική γιατί συνεχίζουμε να μπαίνουμε μέσα και τότε 
δεν θα είναι τίποτα το να προσθέσω εγώ ότι μας καθυστερήσατε στο ένα ή στο άλλο. 
Σε 15 μέρες θα πρέπει να έχει τελειώσει αυτό το πανηγύρι. Οσο για την επιτροπή ας 
είναι ο κ. Ορφανίδης, ο κ. Σκουμπόπουλος ας προτείνει κάποιον από την παράταξή 
του και από τη δική μας προτείνω τον κ. Παυλίδη. 

Στο σημείο αυτό αποχώρησε ο σύμβουλος Α. Δελαβερίδης. 
Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Λυπάμαι που για άλλη μία φορά, μέσα στο 5μηνο που 

είμαστε εδώ, η Δήμαρχος παρουσιάζεται πολύ κατώτερη των περιστάσεων. Για άλλη 
μία φορά η κα Δήμαρχος δεν δέχεται την τεκμηριωμένη πρότασή μου για αναβολή 
του θέματος για να μην προχωρήσουμε σε πρόχειρες, βιαστικές, ατεκμηρίωτες 
αποφάσεις μόνο και μόνο γιατί έκανα εγώ την πρόταση, αν την έκανε κάποιος άλλος 
θα την δεχόταν. Δείχνει και το επίπεδο της δημοκρατικής της ευαισθησίας αλλά και 
της αντίληψης που έχει για τη συνεργασία, για τον διάλογο και για την αγάπη στην 
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Δεν ξέρω πόσο θα είμαι ακόμη σ  ́ αυτή την αίθουσα, αλλά 
μέχρι τότε εγώ θα μάχομαι γι’ αυτή την Τοπική Αυτοδιοίκηση, την ακηδεμόνευτη και 
θα τα λέω και από τα δεξιά, κι από τα αριστερά και από το κέντρο και δεν έχω κανένα 
πρόβλημα. Η κα Δήμαρχος όμως κρύβεται πίσω από την αδυναμία της, δεν δέχθηκε 
την αναβολή που της πρότεινα και συστήνει «στρίβειν δια του χειρούργου» τώρα και 
ζητάει επιτροπή. Να συμφωνήσω για την επιτροπή αλλά σε μηδενική βάση κι όχι μ΄ 
αυτή την  πρόχειρη και ατεκμηρίωτη εισήγηση που ήρθε απόψε και συζητάμε στη 
βάση της δικής μου εισήγησης γιατί αυτή πιστεύω ότι καλύπτεται νομικά και είναι 
προσαρμοσμένη στον κώδικα, χωρίς κι εγώ να διεκδικώ το αλάθητο, γιατί μπορεί να 
βγουν υπουργικές αποφάσεις που να με αναγκάσουν ν΄ αλλάξω κι εγώ γνώμη στο 
μέλλον και να διορθώσω την εισήγησή μου. Η δική μου εισήγηση μ΄ αυτήν εδώ που 
καταθέσατε, που δεν ξέρω ποιος την έκανε, δεν έχει καμία σχέση. Εδώ μιλάει για 
συγχώνευση ανόμοιων επιχειρήσεων κι εγώ μιλώ για συγχώνευση όμοιων 
επιχειρήσεων. Εγώ μιλώ για διατήρηση του Ηφαίστου, εγώ μιλώ για μετατροπή του 
Γραφείου Τελετών σε Α.Ε., για κατάργηση των δύο ανενεργών επιχειρήσεων και 
μεταφορά του συγκεκριμένου προσωπικού στον Δήμο. Γιατί αν συγχωνευθεί η Εληά 
σ΄ αυτήν την κοινωφελή επιχείρηση, το προσωπικό δεν θα έρθει στον Δήμο αλλά θα 
είναι σ΄ αυτήν την κοινωφελή επιχείρηση, θα είναι όμηρος αυτής της δημοτικής 
αρχής, της επόμενης, που θα μπορεί ανά πάσα στιγμή να το αποσπάει, όπως λέει ο 
νόμος, ανά δύο χρόνια στον δήμο ή σε νομικό πρόσωπο. Καταλήγοντας, δεχόμαστε 
να γίνει η επιτροπή, ας προταθεί όποιος θέλει από την παράταξή μου, θα ήθελα να 
ήμουν εγώ στην επιτροπή, αλλά λόγω ασχολιών αυτόν τον καιρό δεν μπορώ να 
βοηθήσω, θα βοηθήσω όμως όποτε μου ζητηθεί. Ναι λοιπόν στην επιτροπή αλλά από 
μηδενική βάση και όχι μ΄ αυτά, αλλιώς επιμένω στην εισήγησή μου. Βάζω την 
πρότασή μου για ψηφοφορία. 



Παυλίδης: 1) Οσον αφορά το ΔΗΠΕΘΕ και γιατί πρέπει να μείνει μόνη της 
αυτή η επιχείρηση, στους σκοπούς αυτής της επιχείρησης αναφέρεται ότι πρέπει να 
υπάρχει έτσι μόνο του, όπως υπάρχει, και όταν θα λήξει αυτή η προγραμματική 
σύμβαση, βάσει του νόμου, τότε λήγει και η λειτουργία του. 2) Στην πρόταση για τα 
Μάρμαρα και κατά πόσο είναι κοινωφελής ή όχι, να πω ότι είναι επιχείρηση και 
μιλάμε για επιχειρήσεις του Δήμου. Τόση ώρα μιλάμε αλλά στην ουσία διαφωνούμε 
μόνο σε δύο πράγματα. Να πω πρώτα τα κοινά σημεία. Η Εληά και τα Μάρμαρα 
υποχρεωτικά, λόγω του ενός ή του άλλου λόγου, διαλύονται. Λέμε ότι ΔΕΤΟΠΟΚΑ, 
ΚΠΠΕ, ΔΑΟ, Ξένιος Δίας, Ιριδα και ΚΕΜΑΕΔ είναι αμιγείς επιχειρήσεις και πρέπει 
να συγχωνευθούν σε μία. Εχουμε δύο διαφοροποιήσεις, τον Ηφαιστο και το Γραφείο 
Τελετών. Εδώ είπαμε να γίνει μία επιτροπή για να τα συζητήσει αυτά, αλλά αφού 
ειπώθηκαν τέτοια πράγματα, πάμε στο δια ταύτα. Ο Ηφαιστος λέτε να γίνει Α.Ε. 
αλλά ξέρετε ότι μόνο μία Α.Ε. μπορεί να πάρει προγραμματική σύμβαση από τον 
Δήμο κι αυτή είναι Αναπτυξιακή. Όταν κάνουμε λοιπόν μία πρόταση πρέπει να 
έχουμε υπόψη και τους άλλους παράγοντες. Σαν να λέμε δηλ. ότι ο Ηφαιστος θα 
πρέπει να γίνει μία εταιρεία είτε κοινή είτε μονομετοχική, που σημαίνει ότι από μόνη 
της να είναι κερδοφόρα και όπως σας είπε και η Δήμαρχος θα πρέπει το κεφάλαιό της 
να μη μειωθεί, γιατί αν μειωθεί κάτω από 50%, την άλλη μέρα διαλύεται και να μην 
έχει τρεις χρήσεις ζημιογόνες που πάλι υποχρεωτικά πρέπει να διαλυθεί. Εκτός 
αυτού, θα πρέπει κάθε Δ.Σ. της Α.Ε. που θα υπογράφει οτιδήποτε που δεν θα στέκει ή 
οτιδήποτε που δεν μπορεί να επιβιώσει και θα προσπαθεί να το στηρίξει, είναι 
ποινικά υπεύθυνο. Αυτές τις συνέπειες έχει αυτή η πρόταση. Το ίδιο και με το 
Γραφείο Τελετών. Σήμερα υπάρχει στο Γραφείο Τελετών ένα χρέος περίπου 200.000 
ευρώ, κανένας δεν διαφωνεί με τον κοινωνικό χαρακτήρα αυτής της επιχείρησης, 
αλλά αυτό το χρέος δεν μπορεί να το αναλάβει μία Α.Ε. που θα πάει εκεί αν 
μετατραπεί. Αρα αυτό το χρέος πώς θα εξοφληθεί αφού δεν μπορεί να πάρει 
προγραμματική σύμβαση από τον Δήμο; Το Γραφείο Τελετών θα πρέπει μέσα σε τρία 
χρόνια για να μην αφαιρεθεί από το κεφάλαιό του, να βρει 256.000 ευρώ. Κάπου, 
υπάρχουν μερικά δεδομένα γιατί μιλάμε και για υπουργικές αποφάσεις. Και 500 
υπουργικές αποφάσεις να βγουν είναι υπέρτατες του νόμου; Εδώ βγήκε νόμος, ο 
«Κώδικας Δήμων και Κοινοτήτων» και οι υπουργικές αποφάσεις αφορούν τις 
διαδικασίες, αφορούν το μετέπειτα. Δεν διαφωνούμε με το αρχικό ξεκίνημα μιας 
πρότασης, υπάρχουν κάποιες διαφοροποιήσεις, να καθίσουμε και να τα συζητήσουμε, 
γιατί κανένας δεν αμφιβάλει  πως και η οικονομοτεχνική μελέτη βιωσιμότητας που θα 
γίνει από κάποιους θ΄ αργήσει. Θα πρέπει να ανατεθεί σε κάποιους, να 
επεξεργαστούν τα δεδομένα, να τα φέρει στην επιτροπή που θα τα επεξεργαστεί κι 
αυτή και πάλι Ιούνιο θα φτάσουμε ίσως και παραπέρα. Δεν διαφωνούμε αλλά κάποτε 
πρέπει ν΄ αρχίσει να λειτουργεί, να υπάρχει μία συνισταμένη. Ισως έγινε λάθος και 
παρανόηση, το αντιλαμβάνομαι κι εγώ, από την εισήγηση, αλλά να κάνουμε μία 
συνδιαμόρφωση κι εγώ προτείνω να γίνει μία επιτροπή που θα συνδιαμορφώσει μία 
πρόταση που θα την φέρει. Οι επιχειρήσεις λοιπόν που προτείνονται, είναι δεδομένες 
ποιες μπορούν να γίνουν κι επομένως, όταν θα κάτσουμε κάτω, είτε από τη μία 
παράταξη είτε από την άλλη, δεν είναι θέμα παράταξης αλλά αναγκαίο καλό που μας 
υποδεικνύει ο νόμος. 

Χ΄Αθανασίου: Η επιτροπή αυτή θα έχει σκοπό να διερευνήσει το νομικό 
χαρακτήρα των προτάσεων και δεν διανοούμαι ότι κάποια νομική παρατυπία που θα 
προκύψει από τις προτάσεις είναι δυνατόν να μη συζητηθεί. Ουσιαστικά 
συνδιαμορφώνεται από μηδενική βάση μία πρόταση αλλά πολύ σωστά το θέτει η 
Δήμαρχος μέσα σε 15 μέρες γιατί το σύντομο είναι αναγκαίο. Επομένως, νομικός 
χαρακτήρας των προτάσεων και μέριμνα για το προσωπικό. Πιστεύω ότι μπορεί να 
συνδιαμορφωθεί μία ολοκληρωμένη πρόταση. 



Ορφανίδης: Είπα να παρασύρω το Σώμα μήπως και καταλήξουμε σύντομα 
αλλά τελικά, μάλλον δεν έβαλαν μυαλό. Συμφωνούμε διαφωνώντας κι αυτό γίνεται 
γιατί δεν συζητάμε επί της ουσίας. Θα ήθελα να κάνω μία παρατήρηση στην κα 
Δήμαρχο γιατί ουσιαστικά αναφερόταν και στο πρόσωπό μου γι’ αυτό που είπε ότι 
μας κάλεσε και δεν ήρθαμε. Κα Δήμαρχος, αν σας ενημέρωσε η γραμματέας σας, εγώ 
την Παρασκευή και ώρα 10.00 που με καλέσατε ήμουν παρών και περίμενα μέχρι τις 
10.30. Θεωρώ πως όταν δίνουμε ένα ραντεβού μπορούμε να περιμένουμε ένα εύλογο 
χρονικό διάστημα και σαν ελεύθερος επαγγελματίας και δη Παρασκευή δεν 
μπορούσα να περιμένω άλλο. Ηρθα λοιπόν αλλά εσείς είχατε επισκέπτες μάλλον 
πολίτες και δεν ξέρω και για ποιο λόγο, ήταν μάλλον σημαντικό. Η θέση μου είναι ότι 
ο Δήμαρχος δεν πρέπει να δέχεται πολίτες αφού έχει αντιδημάρχους, επιτροπές, 
υπαλλήλους και μπορεί να κάνει άλλες δουλειές εκτός από τον ή την επισκέπτονται 
πολίτες. Ακουσα για δημοκρατικές διαδικασίες αλλά αυτές δεν φτιάχνονται στα λόγια 
αλλά οι δημοκρατικές διαδικασίες και η διάθεση είναι το τι θέση θα πάρει ο καθένας 
πάνω σ΄ αυτό το θέμα που λέγεται συγχώνευση επιχειρήσεων. Το να λέμε ότι εμείς 
θέλουμε και πονάμε και πρέπει κι ευτυχώς που είναι και κάποιοι εργαζόμενοι εδώ και 
παρακολουθούν και νομίζω ότι γι’ αυτό διαιωνίζεται και η συζήτηση κάτι που λέω 
και προς τους δύο, και λέω ότι και οι δύο δημιουργήσατε τέτοιες επιχειρήσεις, και οι 
δύο διορίσατε σ΄ αυτές τις επιχειρήσεις κι άρα και οι δύο πλασματικά ενδιαφέρεστε 
για το μέλλον αυτών των εργαζομένων. Θα μου επιτρέψετε να αμφιβάλω. Εάν 
κάποιος τρίτος παρακολουθούσε το θέμα δε νομίζω να έβγαζε άκρη. Ο κ. 
Σκουμπόπουλος πρότεινε αναβολή αλλά παρόλα αυτά κάνει πρόταση, ενώ 
υποστηρίζει ότι δεν είμαστε ακόμη πλήρως ενημερωμένοι για να μπορέσουμε να 
λύσουμε το ζήτημα, άρα κε Σκουμπόπουλε αντιφάσκετε. Η κα Ουσουλτζόγλου λέει 
ότι εδώ πρέπει να τελειώνει το ζήτημα αλλά να σας θυμίσω, γιατί με τα χρόνια ίσως 
να μην καταλαβαίνουμε τι γίνεται, ότι αυτές οι επιχειρήσεις δημιουργήθηκαν επί 
Βλαζάκη, τις ανέλαβε ο Χασιώτης, τις παρέλαβε ο Σκουμπόπουλος και τώρα η κα 
Ουσουλτζόγλου βιάζεται να καταλήξουμε. Το ζήτημα δεν είναι να καταλήξουμε αλλά 
πώς θα λύσουμε αυτό το ζήτημα. Αναφέρθηκε από τους περισσότερους εδώ ότι όλοι 
συμφωνούμε, αλλά συμφωνούμε σε ένα δηλ. να κάνουμε επιτροπή για να 
δημιουργήσουμε προτάσεις. Δεν συμφωνούμε καθόλου σαν παράταξη όμως στις 
προτάσεις που ακούσαμε. Εμείς έχουμε συγκεκριμένες προτάσεις και δεν λέμε αφού 
το λέει ο νόμος αυτό θα κάνουμε. Εχουμε προτάσεις που θα έπρεπε κι εσείς που 
εκπροσωπείτε τον δήμο μας στα κεντρικά όργανα να τις είχατε ήδη κάνει κι όχι να 
επαναλαμβάνετε ένα νόμο και να λέτε ότι αυτό λέει, είναι μονόδρομος κι όπως 
έχουμε συνηθίσει τελευταία ν΄ ακούμε στην πολιτική ότι δεν μπορούμε να κάνουμε 
τίποτα άλλο, μας συγχωρείτε εργαζόμενοι, μας συγχωρείτε πολίτες αλλά αυτές οι 
επιχειρήσεις πρέπει να γίνουν γιατί έτσι λέει ο νόμος. Επρεπε να είχατε θέση και 
είχατε θέση, αυτήν που προβλέπει ο νόμος σήμερα κι αυτό που λέτε ότι δυστυχώς 
υπάρχουν και δυσάρεστα κι ευχάριστα και τα ψηφίζατε και τα ξέρατε και οι δύο 
παρατάξεις. Αρα λοιπόν νομίζω ότι το ουσιαστικότερο εδώ στον δήμο μας είναι να 
δημιουργηθεί μία επιτροπή που θα προσφέρει έργο και συγκεκριμένες προτάσεις και 
όχι κροκοδειλίσια δάκρυα. 

Ακριβόπουλος: Περιμένω μία απάντηση ότι δηλ. με ποια λογική τα Μάρμαρα 
μπαίνουν στην πρόταση και δεν μου απάντησε κανείς. Ο κ. Παυλίδης είπε ότι είναι 
επιχείρηση αλλά πείτε μας τι μορφής επιχείρηση. 

Δήμαρχος: Νομίζω ότι απάντησα εγώ στον κ. Ακριβόπουλο κε Πρόεδρε κι 
αυτό που συμβαίνει εδώ νομίζω ότι είναι μία πολύ συγκεκριμένη τακτική 
κωλυσιεργίας. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Ζήτησα αναβολή κε Ορφανίδη για συγκεκριμένους λόγους 

και την οποία ψηφίσατε κι εσείς. Από τη στιγμή που δεν έγινε δεκτή έπρεπε να 



προτείνω και στη δευτερομιλία μου κατέληξα ότι με βάση τα στοιχεία που υπάρχουν 
κι εφόσον δεν έχουν εκδοθεί οι υπουργικές αποφάσεις, μπορεί ν΄ αλλάξω κι εγώ. 
Ειπώθηκε ότι κωλυσιεργούμε αλλά εγώ δεν μιλάω για Δεκέμβριο αλλά για Ιούνιο και 
ο κ. Χ΄Αθανασίου για άλλη μία φορά σπάει τα προσχήματα και είπε να γίνει επιτροπή 
που θα δει το θέμα συνολικά, ζητάει δηλ. έμμεσα αναβολή, όπως ζήτησα κι εγώ. Η 
δική μου παράταξη δεν ίδρυσε καμία δημοτική επιχείρηση, τις βρήκε αυτές τις 
επιχειρήσεις και δεν μπορούσε να τις καταργήσει γιατί περιμέναμε το νομικό 
καθεστώς. Και η προηγούμενη κυβέρνηση επεξεργάστηκε κώδικα κι εγώ ήμουν στην 
επιτροπή θεσμών και ήξερα τι συζητιόταν και τι γινόταν με τις επιχειρήσεις και η 
τωρινή που τον ψήφισε κιόλας και θα απαλλάξει τους δήμους από τον βραχνά των 
πολλών δημοτικών επιχειρήσεων, των πολλών ωρών, του μεγάλου αριθμού 
προσωπικού που έχει. Λέτε κε Ορφανίδη ότι εσείς έχετε πρόταση. Τι πρόταση έχετε 
αφού ούτε τον νόμο μελετήσατε, ούτε το θέμα και ήρθατε εδώ κι ακούτε την κα 
Ουσουλτζόγλου κι εμένα. Πότε θα μας την κάνετε την πρόταση; Στην επιτροπή; 
Απόψε εδώ, σ΄ ένα κορυφαίο θέμα δεν είχατε θέση κε Ορφανίδη. 

Παυλίδης: Τα Μάρμαρα είναι δημοτική επιχείρηση και ο χαρακτήρας 
προβλέπεται από το καταστατικό και το ίδιο μιλάμε και για άλλες. Οποιος έχει 
διαβάσει τον νόμο, την εισήγηση κι έχει ασχοληθεί καταλαβαίνει ότι μιλάμε για τις 
δημοτικές επιχειρήσεις κι όχι για τα νομικά πρόσωπα. 

Ακριβόπουλος: Το ξέρουμε ότι είναι δημοτική επιχείρηση, αλλά τι μορφή 
έχει; 

Παυλίδης: Μπορεί να μην σας ικανοποιώ κε Ακριβόπουλε αλλά θα σας πω το 
εξής: Ο νόμος μιλάει για δημοτικές επιχειρήσεις και είτε έχουν τον έναν χαρακτήρα 
είτε τον άλλον πρέπει ν΄ ακολουθήσουμε μία οδό. Μην παίζουμε και μην 
κοροϊδεύουμε τον κόσμο. Μέχρι τώρα ακούσαμε πολιτική με το προσωπικό αλλά δεν 
θέλω να κοροϊδεύουμε κανέναν, αφού είναι συγκεκριμένη η διέξοδος πώς πρέπει να 
πάει το προσωπικό. Δεν πρέπει να κάνουμε πολιτική με ανθρώπους και να τους 
εκμεταλλευόμαστε. Ούτε η μία παράταξη ούτε η άλλη κε Ορφανίδη, διαφωνούμε ή 
όχι, ή αν κάνουμε 50 επιτροπές, εμείς είχαμε μία αρχική θέση και η μικρή επιτροπή 
που ασχολήθηκε στην αρχή, γιατί όπως παραδεχθήκατε κι εσείς είναι σοβαρό το θέμα 
και μεγάλο, έκανε μία αρχική εισήγηση κι επί της ουσίας ζητάμε να γίνει μία 
διαπαραταξιακή για να έρθει το θέμα και να συζητηθεί απ΄ όλους. Εμείς είμαστε που 
κάναμε μία αρχική και την κατεβάζουμε προς συζήτηση και δεν κρυβόμαστε. 
Μελετήσαμε, διαβάσαμε, παρόλο που λέτε εσείς ότι δεν διαβάσαμε αν κι εγώ 
διαπιστώνω ότι κάποιοι δεν διαβάσανε και κάνουνε πολιτική είτε με το προσωπικό 
είτε με τις επιχειρήσεις. Γιατί αν είχανε διαβάσει προβλέπονται συγκεκριμένα 
πράγματα και δεν μπορεί να γίνει κάτι άλλο. Θα έρθει το θέμα εδώ όταν θα είναι 
έτοιμο και θα δούμε τι θα προτείνει συνολικά και η επιτροπή. 

Ορφανίδης: Είχα συμβουλέψει τον κ. Παυλίδη ότι η πολιτική είναι καλό 
πράγμα αρκεί να τη χειριζόμαστε σωστά. Το ζήτημα είναι να ξέρεις από πολιτική, αν 
ξέρεις πας καλά. 

Παυλίδης: Δεν θέλω να ξέρω από πολιτική. 
Ορφανίδης: Αυτό θέλαμε να μάθουμε. Το ότι εκμεταλλεύεστε κάποιες 

καταστάσεις οι δύο μεγάλες παρατάξεις είναι γνωστό. Πόσοι από τις δημοτικές 
επιχειρήσεις ήταν υποψήφιοι στους συνδυασμούς σας και γιατί; Σας χρωστούσαν; 
Μάλλον ναι. Η παράταξή μας λέει ξεκάθαρα πως τέτοιες επιχειρήσεις, όπως είναι 
σήμερα κι όπως θέλουν να γίνουν, δεν τις χρειάζονται οι Δήμοι και η Τοπική 
Αυτοδιοίκηση, αν νομίζετε ότι δεν έχουμε θέση. Δεν τις θέλουμε. Ανέκαθεν το 
λέγαμε και το λέμε γιατί είναι επιχειρήσεις που ουσιαστικά δεν προσφέρουν, που 
ξέρετε κι εσείς για ποιο λόγο έγιναν 25 χρόνια τώρα και με το καινούργιο 
νομοσχέδιο, την υποχρεωτική κατ΄ εμέ συμβολή των ιδιωτικών κεφαλαίων, ξέρετε 



καλά ότι δεν την συμμεριζόμαστε. Τέτοιες επιχειρήσεις λοιπόν δεν τις θέλουμε και να 
κλείσουν. 

Δήμαρχος: Για να τελειώνουμε, δεν θα αναφερθώ ούτε στα θέματα της 
δημοκρατικής ευαισθησίας που τέθηκαν και θα θέσω μόνο το θέμα της 
αποτελεσματικότητας σήμερα, γιατί έχουμε εξαντλήσει την δημοκρατική ευαισθησία. 
Δεν δέχομαι τον μηδενισμό, αυτή τη στιγμή έχουμε καταθέσει μία τεκμηριωμένη 
μελέτη, το γνωρίζει πολύ καλά ο κ. Σκουμπόπουλος αλλά για λόγους τακτικής 
προσπαθεί να κωλυσιεργήσει κι επιμένει σ΄ αυτό.  Εδώ δούλεψαν επί δύο μήνες 5-6 
άνθρωποι για να καταθέσουν μία τεκμηριωμένη πρόταση, ο κ. Σκουμπόπουλος 
προσπαθεί να την ακυρώσει ελαφρά τη καρδία, έχει εργασθεί μόνος του, έμπειρος 
είναι, καταθέτει κι εκείνος μία πρόταση, ας κάτσουμε να τα βάλουμε κάτω, εμείς 
έχουμε μία ολοκληρωμένη πρόταση που μπορεί ν΄ αποτελέσει μελέτη και για άλλους 
Δήμους κι επιμένω σ΄ αυτό και θ΄ αποδειχθεί στην πορεία, να γίνει αυτή η περιβόητη 
επιτροπή και σε 15 μέρες, αυτό κε Πρόεδρε το ζητώ, να υπάρχει μία οριστική 
απόφαση. 

Πρόεδρος: Πώς διαμορφώνετε την πρότασή σας κε Σκουμπόπουλε; 
Σκουμπόπουλος: Όπως την έκανα αρχικά. Σύσταση επιτροπής και εξέταση 

του θέματος όλου από την αρχή, αφού περιμένουμε να εκλεγεί η ΚΕΔΚΕ και να 
γνωμοδοτήσει προκειμένου να εκδοθούν οι υπουργικές αποφάσεις, γιατί χωρίς αυτές 
επιμένω ότι δεν μπορούμε να πάρουμε απόφαση, και μέχρι τέλος Ιουνίου να φέρουμε 
πρόταση, γιατί δεν μπορεί παρά να εκδοθούν αφού η καινούργια ΚΕΔΚΕ θα πιέσει 
γιατί όλοι οι Δήμοι πιέζουν γι’ αυτό το ζήτημα. Μία εβδομάδα, 15 μέρες και 
αποτελεσματικότητες είναι λόγια για να περνάμε την ώρα μας εδώ μέσα. 
Συγκεκριμένη πρόταση. ΄Η σύσταση επιτροπής από μηδενική βάση και θα 
περιμένουμε να εκδοθούν οι υπουργικές αποφάσεις μέχρι τέλος Ιουνίου για να 
πάρουμε την απόφαση, να έρθει ολοκληρωμένη εισήγηση απ΄ αυτή την επιτροπή που 
θα συσταθεί. Διαφορετικά, πάμε και οι δύο με τις προτάσεις μας, ψηφίστε την δική 
σας πρόταση αφού είστε έτοιμοι κι αφού είναι υπόδειγμα μελέτης και ωριμότητας η 
πρότασή σας, να την πάρουν και οι υπόλοιποι Δήμοι για να γίνουμε καταγέλαστοι σ΄ 
όλη την Ελλάδα. 

Ακριβόπουλος: Αν κε Πρόεδρε συσταθεί επιτροπή που θα το κάνει από 
μηδενική βάση τότε θα ήθελα να συμμετέχω. Αν συσταθεί επιτροπή που θα ξεκινήσει 
το θέμα από μηδενική βάση μπορεί να το φέρει σε 15 μέρες αλλά μπορεί και σ΄ ένα 
μήνα. Πρέπει να έρθει σωστά και ώριμα κι έτσι όπως ήρθε δεν είναι ώριμο γιατί δεν 
μπορεί να πάνε τα Μάρμαρα μαζί με τη ΔΕΤΟΠΟΚΑ. 

Πρόεδρος: Κατανοητή η πρότασή σας κε Ακριβόπουλε και είναι ίδια με του κ. 
Σκουμπόπουλου. Αποδέχεστε κα Δήμαρχε για να προχωρήσουμε στη διαδικασία; 

Δήμαρχος: Εκανα κε Πρόεδρε μία πολύ συγκεκριμένη πρόταση, νομίζω ήταν 
σαφέστατη, τη διατύπωσα κι έχει γραφτεί στα πρακτικά. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι:  

Χ. Σκουμπόπουλος, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. 
Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου;  
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 14 σύμβουλοι: 

Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, 
Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Πρόεδρος: Ορίστε προτάσεις για τα μέλη της επιτροπής. 
Δήμαρχος: Ποιους προτείνετε κε Σκουμπόπουλε; 
Σκουμπόπουλος: Δεν συμμετέχουμε. 
Δήμαρχος: Εσείς συμμετέχετε κε Ορφανίδη; 



Ορφανίδης: Βεβαίως. 
Δήμαρχος: Εγώ προτείνω τον κ. Παυλίδη και τον κ. Τσαμήτρο και εκτός από 

αυτούς και τον κ. Ορφανίδη, να μετέχουν υπηρεσιακοί παράγοντες και οι νομικοί του 
Δήμου και σε 15 μέρες να φέρουν στο συμβούλιο ολοκληρωμένη πρόταση. 

Ορφανίδης: Τον χρονικό περιορισμό εγώ δεν τον δέχομαι. Να μετέχετε μόνοι 
σας. 

Πρόεδρος: Είμαστε στη φάση της ψηφοφορίας κε Ορφανίδη. Μπορεί να είναι 
16 ημέρες αλλά μπορεί να είναι και 20. 

Δήμαρχος: Μπορεί και σε μία βδομάδα να τα τελειώσετε κε Ορφανίδη γιατί οι 
προτάσεις είναι  περίπου ίδιες. Θα ήθελα ο κ. Σκουμπόπουλος να καταθέσει 
ολόκληρη την πρότασή του ώστε να τη δει η επιτροπή, γιατί ούτε παρωπίδες έχουμε 
ούτε άλλα προβλήματα. 

Ορφανίδης: Εγώ δεν επιθυμώ να συμμετέχω. 
Δήμαρχος: Τότε θα είναι τα άτομα που είπα συν τον κ. Μηλιόπουλο. 
Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 14 σύμβουλοι: 

 Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, 
Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. 
Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 2-5-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την ανάγκη προσαρμογής των καταστατικών των δημ. επιχειρήσεων στις 
διατάξεις του νέου Κ.Δ.Κ. και τη διερεύνηση της αναγκαιότητας ή μη συγχώνευσης ή 
λύσης τους.  
3.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως 
αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
4.- Το αποτέλεσμα των ψηφοφοριών. 
5.- Τις διατάξεις των άρθρων 93, και 269 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

 Αποφασίζει  Κατά Πλειοψηφία 
 

 Εγκρίνει τη σύσταση εισηγητικής προς το Δημοτικό Συμβούλιο επιτροπής, 
αποτελούμενης από τους δημοτικούς συμβούλους κ.κ. Παύλο Παυλίδη, Στέργιο 
Μηλιόπουλο και Νικόλαο Τσιαμήτρο, τον Διευθυντή Οικονομικού του Δήμου, κ. 
Πέτρο Δαούλα, τον Διευθυντή της Δημοτικής Επιχείρησης Τοπικής Πολιτιστικής 
Κοινωνικής Ανάπτυξης (Δ.Ε.ΤΟ.ΠΟ.Κ.Α.), κ. Ιωάννη Καμπούρη και τον νομικό 
σύμβουλο του Δήμου κ. Αθ. Μακρυγιάννη για την προσαρμογή των καταστατικών 
των δημοτικών επιχειρήσεων στις διατάξεις του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.) και για την 
αναγκαιότητα ή μη, καθώς και για τον τρόπο, συγχώνευσης ή λύσης τους, σύμφωνα 
με τις σχετικές διατάξεις του παραπάνω Νόμου.   
 Η εν λόγω επιτροπή υποχρεούται να καταθέσει την παραπάνω εισήγηση στο 
Δημοτικό Συμβούλιο εντός δεκαπέντε (15) ημερών από την έκδοση της παρούσας. 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  282 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Δ. Δάσκαλος Χ. Σκουμπόπουλος 
 Τ.  Χατζηαθανασίου Χ. Γεωργιάδης 

 Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Σ. Μηλιόπουλος Ι. Ακριβόπουλος 

 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α.  Τσιάρας Ε. Γουναράς 
 Ν. Τσιαμήτρος Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Μαυροκεφαλίδης Γ. Ορφανίδης 
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  17-5-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


